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Dışişleri Departman Şefi, Burkhalter 

Kalkınma ve İşbirliği Bölüm Müdürü, Dahinden 

Bern Belediye Başkanı, Tschäppät... 

 İ S V Ç R Eİ

İsviçre Ulusal Konsey başkanının daveti üzere parlamentonun bir heyetinin başında 
bulunan Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqi 7 Mart 2012 tarihinde 
dört günlük bir İsviçre ziyaretinde bulundu. Bern'e varır varma Kalkınma ve İşbirliği 
Bölüm müdürü ve Bern Belediye Başkanı Sn. Alexander Tschäppät ile görüştü.

Sn. Krasniqi; Kosova'nın geçmiş olduğu zor dönemlerinde 
Kosova'ya sviçre'nin vermiş olduğu destekten dolayı İsviçreli 
dostlara teşekkür etmek isterim

...Kosova Meclis Başkanı Sn. Jakup Krasniqi'nin başkanlığında 
bulunan Kosova Meclisi heyetini karşıladı 
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Başkan Krasniqi, ev sahibini Kosova'daki 

gelişmeler, demokratik kurumların oluşması ve 

onların hedefleri, uluslararası tanımalar, Meclis 

çalışmaları ve daha bazı çalışmalar hakkında bilgi 

verdi. Parlamento başkanı, Kosova'nın geçmiş 

olduğu zor dönemlerinde Kosova'ya İsviçre'nin 

vermiş olduğu destekten dolayı İsviçreli dostlarına 

teşekkür etti. Dolayısıyla o Kosova ile İsviçre 

arasında varılan anlaşmalara değinerek iki ülke 

arasındaki ilişkilerin daha da ilerletilmesini istedi.
İsviçre Ulusal Konsey Başkanı Kosova ve 

onun geçmişi hakkında saygı duyduğunu 

belirterek “ Biz, kendimizi ona yakın hissettiğimiz 

için Kosova'yı destekledik” dedi Walter ve büyük 

sayıda Kosovalının İsviçre'de bulunduğunu ve 

onların Kosova'da yatırım yapmaları için 

olanaklardan söz etti. Bu açıdan Kosova 

gençlerinin İsviçre'de eğitim görmeleri ve onların 

birçok alandaki başarılarına değindi.
İsviçre Ulusal Konseyi Dış Siyaset 

Komisyonu ve Dışişleri Bölüm Şefi Sn. Didier 

Burkhalter  arasında yapılan görüşmede 

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqi'nin İrlanda Meclis Başkanı 
Sn. William Hay ile görüştü. 
İki parlamento arasındaki işbirliği daha da derinleştirmeye yönelik faaliyetler
İlgili idarilerin işbirliği alanında sözleşme imzalandı

Kosova ve Kuzey İrlanda meclisleri ve diğer Sn. William Hay konuşması süresinde Kuzey 

kurumlar arasındaki ilişkiler çok memnun edicidir. İrlanda ve Kosova'nın, çatışma dönemlerinden 

Kosova ve İrlanda geçmişte olduğu gibi günümüzde de geçtiklerini, öyle ki onların, bölge ve halk açısından 

toplumsal ve kurumsal hayatta ortak noktalara yakın olarak ortak olduğunu söyledi. Aynıca 

sahiptir. Öyle ki birbirisinden öğrenecekleri de var. Bu, kurumların terfi edilmesi benzeri tecrübelere sahip 

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. Jakup olduklarını, ancak kayıp kişiler, savaş yaraları, yanı sıra 

Krasniqi'nin Kuzey İrlanda Meclis Başkanı Sn. William ekonomik, farklılıklar gibi geçmişten kalan bir sürü 

H a y  i l e  b u g ü n  y a p t ı ğ ı  g ö r ü ş m e n i n  a n a  sorunları da var. 
Sn. Hej ilerlemenin kaydedilmesi adına iki değerlendirmesiydi.  

Sn. Krasniqi bu görüşme süresinde Birleşik meclis arasında işbirliğini daha da güçlendirmek için 

Krallık ile Kosova arasındaki ilişkilerin, Kosova ile faaliyet göstermeye hazır olduklarını ileri sürdü. 

Kuzey İrlanda arasında daha doğrusu ilgili meclisler Dolayısıyla o, İrlanda konusunda olduğu gibi Kosova 

arasındaki ilişkiler gibi çok iyi olduğunu ileri sürdü. Bu konusunda da uluslararası toplumun rolünün özel 

işbirliği düzeyini ise parlamentoların heyetleri ve önem taşıdığını vurguladı. “Uluslararası destek 

komisyonların karşılıklı ziyaretleri de ayan olarak belli olmadan ne Kuzey İrlanda ne de Kosova'da bu 

etmektedir. başarılar elde edilemez. Tüm güncel gelişmelere 
Ülke yasama başkanı Krasniqi konuşmasının uluslararası desteğin özel önemi vardır.”

devamında İrlanda ile Kosova arasındaki ortak Kuzey İrlanda ve Kosova arasında ilgili idari 

noktanın, Sn. Klinton ve Sn. Bler gibi dünya çapında iki yönetimi arasında işbirliği alanında sözleşme 

ünlü kişinin Kosova ve Kuzey İrlanda'nın önemli imzalandı. 

süreçlerine yardım sunmaların olduğunu söyledi. 

Kosova'nın farklı uluslararası yönlerinden söz 

edildi.
Sn. Krasniqi İsviçre parlamentosu 

yetkililerinin Kosova ekonomik gelişmeleri, 

komşu ülkeler ile diyalog ve ilişkiler, rüşvet ve 

örgütlü suçlar, Dik Marti'nin raporu gibi farklı ilgi 

noktalarına yanıt verdi. 
Heyet Devletler Konsey Başkanı Sn. Hans 

Altherr  ile yapacağı bir görüşmenin ardından 

Başkan Krasniqi ve Ulusal Konsey Başkanı  ortak 

bir basın konferansı düzenleyeceklerdir. 
Kosova Meclis Başkanı Sn. Jakup Krasniqi,  

Bütçe ve Mali Komisyonu Başkanı Safete 

Hadërgjonaj, Ekonomik Kalkınma, Enfrastrüktür, 

Ticaret ve Endüstri Komisyonu Birinci Asbaşkanı 

Teuta Sahatçija, Sağlık, Çalışma ve Sosyal 

Güvenlik Komisyonu Başkanı Fikrim Damka, 

Kosova Meclisi Başkanı Kabine Şefi Mehmet 

Hajrizi, Protokol ve Uluslararası İlişkiler 

Danışmanı Skender Reçica'dan oluşan heyet 

başında bulundu. 

Krasniqi –Hay karşılaşmasından

Kendimizi ona yakın 

hissettiğimiz için Kosova'yı 

Kosova parlamento heyeti – İsviçre Ulusal Konsey Başkanı Walter 

Kosova ve İrlanda, siyam kardeşler gibi

Priştine

4 5M E C L I SM E C L I S
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Çiçek – Türkiye her yönden Kosova'yı 

desteklemeye devam edecektir

Türkiye Büyük Millet Meclisi Başkanı Sn. Cemil Çiçek'in daveti üzere parlamenter bir heyetin 
başında bulunan Sn. Jakup Krasniqi, Türiye'ye ersmi bir ziyarette bulundu. Meclis başkan 
yardımcısı Enis Kervan, milletvekilleri Nait Hasani, Alma Lama ve Müferra Şinik ve  Kosova'nın 
Ankara Büyükelçisi Bekim Sejdiu beraberliğinde Meclis Başkanı Sn. Jakup Krasniqi, Türkiye Büyük 
Millet Meclisi Başkanı Sn. Cemil ÇIÇEK ve Türkiye Cumhurbaşkanı Abdullah GÜL tarafından 
karşılandı. 

Kosova Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqi, olduğu zorluklar açısından Sn. Krasniqi Kosova'nın 

Kosova'ya vermiş olduğu ve vermekte olduğu AB ile her yönlü işbirliğini kısıtlayan en önemli 

destekten dolayı Türkiye ve Türk halkına en derin engellerden birinin, söz konusu birliğin beş üyesi 

şükranlarını ifade etti. Kosova ile Türkiye arasında tarafından tanınmamış olduğunu vurguladı. 
Türkiye Büyük Millet Meclis Başkanı Sn. Çiçek, varılan anlaşmalara değinirken iki ülkemiz 
Kosova parlamento heyet üyelerine Türkiye Büyük arasındaki ilişkilerin siyaset alanında mükemmel 
Millet Meclisi'ne hoş geldi konuşmasını sunarken olduğunu ve bunun, ekonomik alanındaki işbirliği 
Kosova ile Türkiye arasındaki ilişkilerin çok iyi başta olmak üzere ileri de daha da derinleştirilmesi 
olduğunu vurgulayarak bu ziyareti, ilk sırada iki gerektiğini vurguladı. Başkan Krasniqi ev sahiplerini, 
parlamento arasındaki ilişkilerin derinleştirilmesi Kosova'daki gelişmeler hakkında bilgi vererek, 
başta olmak üzere iki ülke arasında genel ilişkilerin bağımsızlığın ilan edilmesinden sonra ülkenin atmış 
derinleştirilmesi için bu ziyareti bir fırsat olarak olduğu adımlara değinerek böylece bölgede barış ve 
değerlendirdi .  O Türkiye 'nin,  kurumların istikrarlık için bir faktör haline geldiğini ileri sürdü. 

Kosova'nın uluslararası düzeyde tanıtılmasına oluşmasının devamında olduğu gibi onun ekonomik 

değinirken o, Kosova'nın şimdiye kadar BMÖ üyeleri kalkınması olmak üzere her yönden Kosova'yı 

olan dünyanın 90 farklı ülkesi tarafından tanındığına desteklemeye devam edeceğini vurguladı. 

dair gerçeği vurguladı. Ülkenin karşılaşmakta 

Krasniqi - Çiçek

Türkiye Büyük Millet Meclis Başkanı Sn. Cemil Çiçek 

Türkiye Cumhurbaşkanı Sn. Abdullah GÜL 

Türkiye Başbakanı Sn. Recep Tayyip ERDOĞAN

  T Ü R K İ Y E

...Kosova Meclis Başkanı Sn. Jaskup Krasniqi 
tarafından yönetilen Kosova Meclisi parlamenter 
heyeti karşıladılar

Türkiye Kosova'yı her yönden desteklemeye 
devam edecektir 

Kosova – bölgede barış ve istikrarlık faktörü
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dair gerçeği vurguladı. Ülkenin karşılaşmakta 

Krasniqi - Çiçek

Türkiye Büyük Millet Meclis Başkanı Sn. Cemil Çiçek 

Türkiye Cumhurbaşkanı Sn. Abdullah GÜL 

Türkiye Başbakanı Sn. Recep Tayyip ERDOĞAN

  T Ü R K İ Y E

...Kosova Meclis Başkanı Sn. Jaskup Krasniqi 
tarafından yönetilen Kosova Meclisi parlamenter 
heyeti karşıladılar

Türkiye Kosova'yı her yönden desteklemeye 
devam edecektir 
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Avrupa Parlamentosu - Kosova  

- Avrupa Parlamentosu Başkanı Martin Schulz; - AP
Avrupa Parlamento Başkanı Martin Schulz;- PE'nun Kosova Meclisi ile süregelen ilişkisi mevcuttur

Avrupa Parlamentosu ve Kosova arasında yıllık sıralı Kosova Başkanı tarafından Anayasaya saldırganlık ve 

toplantıları çerçevesinde Meclis Başkanı Dr. Jakup Kosova'nın içişlerine olumsuz bir müdahale olarak 

Krasniqi'nin başkanlığı altında Kosova Meclisi'nin değerlendirilen karar itibariyle Kosova'da da 

geniş çapta bir heyeti Srasburg'ta resmi toplantısını seçimlerini düzenleyerek Kosova karşısında 

tamamladı. Kosova heyetinde bulunanlar: Meclis Sırbistan' ın tutumundan dolayı  rahatsızlık 

Asbaşkanı Enis Kervan, Ekonomik Kalkınma Bakanı duyduğunu söyledi. 
Avrupa Meclis Başkanı Martin Schulz AP'nun, Besim Beqaj, milletvekilleri Lutfi Haziri, Ahmet İsufi, 
Kosova Meclisi ile yakın ilişkilerde bulunmaya Albin Kurti, Hydajet Hyseni, Skënder Hyseni, Zenun 
devam ettiğini ve geçmişte olduğu gibi bugün de Pajaziti, Myzejene Selemani ve Biserka Kostiq.
desteklemeye devam edeceğini vurguladı. 

Heyet üyeleri Avrupa Parlamentosu Başkanı Martin O Kosova'nın Avrupa perspektifinin sağlam 

Schulz ve asbaşkan Lázsló Surjan tarafından ayrı ayrı olduğunu ve onun Avrupa bütünleşme yolunda hiç 

karşılandılar. bir çelişkinin bulunmadığını söyledi. Ancak Schulz 
Her iki toplantıda Başkan Krasniqi ev sahiplerine, bu süreçte yapılacak çok işlerin var olduğunu ve bu 
Avrupa Parlamentosu ve Kosova arasında oluşan iyi yöndeki müzakerelerin devam edeceğini söyledi. 
ilişkiler, AP tarafından Kosova Meclisi'ne sunmuş    Kosova'da seçimleri düzenleme konusunda 

olduğu destek, Kosova karşısında takındığı olumlu Belgrat'ın almış olduğu kararı, Brüksel'de yürütülen 

tavır, Kosova bağımsızlığını tanımayan AB üye müzakerelere aykırı bir şey olarak değerlendirdi. Bu 

ülkelerine Kosova'yı tanımalarına dair çağrıda arada Kosova Meclisi tarafından alınan kararları 

bulunarak AB'nin desteği sayesiyle onaylanan etkileyici olarak değerlendirdi. 

rezolüsyonlar için teşekkürlerini belirtti. 
Başkan Krasniqi, kuzeyde kriminel strüktürleri 

destekleyerek, varılan anlaşmaları uygulamayarak ve 

Schulz-Krasniqi

Abdullah GÜL; yeni tanımalar sürecine devamlı destek

Kosova Par lamento  heyet ine ,  Türkiye  
Cumhurbaşkanı Sn. Abdullah Gül tarafından 
özel bir karşılama düzenlendi. Parlamento 
Başkanı Krasniqi Cumhurbaşkanı Gülü, 
Kosova'daki son gelişmeler, Kosova'nın elde 
ettiği başarılar ve karşılaşmakta olduğu çözüm 
bekleyen zorluklarla tanıttı ve Kosova'nın 
uluslararası tanınmasına ve diğer süreçlere 
Türkiye'nin desteğinin devamını istedi. 
Cumhurbaşkanı Gül Türkiye'nin Kosova'nın 
tanınması ve diğer alanlarda desteklemeye 
devam edeceğini vurguladı. 

ERDOĞAN; - Türkiye, Kosova'ya her yönlü 

ekonomik destek sunacaktır

Başkan Krasniqi görüşmenin başında özellikle 

bağımsızlığın ilan edilmesinden sonra elde ettiği 

başarılar ve Kosova'saki güncel gelişmelere 

genişçe değindi.Devamında Meclis Başkanı 

Krasniqi Avrupa standartlarına göre yasama 

alanında yapılmakta olan çalışmalar ve 

Kosova'da demokratik kurumların oluşmasında 

gerçekleşen çalışmalara değindi. Yanı sıra 

Kosova'nın, Kosova'nın dünyanın 90 ülkesi 

t a ra f ından  tan ınmas ın ın  ürünü o larak  

uluslararası faaliyetlerine de değindi. 
Meclis başkanı kuzey konusuna değinirken Sırp 

kriminel grupların, ülkenin bu bölümüne 

olumsuz yansıtılan eylemlerde bulunduklarını 

vurguladı.

Türkiye Başbakanı Sn. Recep Tayyip ERDOĞAN 

yaptığı konuşmasında Türkiye'nin, her alanda 

Kosova'yı  desteklemeye devam edeceğini  

vurguladı. Bu görüşme süresinde Kosova ile 

Türkiye arasında ekonomik işbirliğine de özel önem 

sarf edildi. Sn. ERDOĞAN bu açıdan Kosova'nın 

ilerideki gelişmesi için temel önkoşul olarak 

Kosova'da yatırımlarda bulunmak için Türkiyeli iş 

adamlarının daha da etkin olmalarının gerekli 

olduğunu söyledi. Aynıca Türkiye başbakanı 

Kosova'da eğitim sistemi alanına da yatırımda 

bulunmak için Türkiye'nin ilgilendiğini söyledi. 
Başbakan Recep Tayyip ERDOĞAN, Kosova 

bağımsızlığını tanımak için dünyanın farklı 

ülkelerine etkisi açısından Türkiye layıkıyla lobicilik 

yapacağını ileri sürdü. 

Strazburg'ta 5. Parlamentolara arası toplantılar
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Avrupa Parlamentosu (AP) ve Kosova Meclisi arasında iki günlük ortak toplantıların 

çalışmaları, Arnavutluk, Bosna Hersek, Sırbistan, Karadağ ve Kosova ile ilişkilere ait AP 

Heyet başkanı Sn. Eduart Kukan tarafından yönetildi. Bu iki gün süresinde Kosova'nın 

Avrupa entegrasyonuna doğru ilerlemesi, hukuk üstünlüğü ve rüşvet ve örgütlü suçlara karşı 

savaşım, vize kolaylıkları, enerji ve çevre korunması, ekonomik kalkınma ve Belgrat ile 

Priştine arasındaki müzakerelerle ilgili konular tartışıldı. 
Toplantının sonunda katılımcılar, ortak bir nihai bildirge metnin yayınlanmasını 

kararlaştırdılar. 

Avrupa Parlamentosundaki çalışmalardan bir görüntü

Avrupa Parlamentosu – Kosova arasında 14–15 Mart 2012 tarihleri arasında düzenlenen Parlamentolar arası 5. 

toplantının kapanışında her iki heyetin başkanları:

1. Yapılması gereken reformların güçlendirilmesine bir teşvik olarak Batı Balkanın tüm bölgesinin Avrupa 

perspektifi ile uyumlu olarak Kosova'nın Avrupa perspektifini vurguluyor; Kosova ile AB arasında İstikrarlık ve 

Ortaklık Anlaşması konusunda fizibilite çalışmalarının başlatılmasına yönelik Sayın Ashton ve Komisyon üyesi 

Füle'nin son önerisini memnuniyetle karşılamakta; 28 Şubat 2012 tarihinde Genel Konular Komisyonu'nun 

sonuçlarında da vurgulandığı gibi Avrupa Entegrasyonu konusunda Kosova Ulusal Konseyi'nin birinci toplantısı 

süresinde 27 Mart 2012 tarihinde çalışmaların başlayacağını ve en geç 2012 yılın sonbaharında tamamlanması 

gerektiğine dair Komisyon üyesi Füle'nin ifadesini memnuniyetle karşıladıklarını vurgulamaktadırlar;
2. Belgrad ie diyalogun devam etmesinin önemini vurguluyorlar, ancak her iki taraftan vatandaşların 

günlük hayatı için önemli olan birkaç anlaşmanın hala uygulamaya sokulmadığından dolayı endişe duyduklarını 

ifade ederek her iki taraftan, çözüm arayışında özveri, azim ve sorumluluk duygusunu gerektiren pragmatik 

yanışımı takip etmelerinin beklendiğini vurguluyorlar; entegreli sınır yönetimi (ESY) konusundaki anlaşmanın 

uygulanmasının başlamasını memnuniyetle karşılamakta ve bu yönde daha fazla çabaların sunulmasını teşvik 

ediyorlar;
3. Kosova kuzeyinde yaşayan vatandaşların Kosova kurumlarını kabul edip etmemelerinin sorulduğu yasa 

dışı “referandum” sonucu olarak Kosova Kuzeyinde politik durumun radikalleşmeye devam etmesinden endişe 

duyuyorlar; bu referandumun bir kışkırtmayı oluşturduğunu vurguluyorlar; Kosova hükümetini, Kosova 

kuzeyindeki vatandaşların yanında olmak için çabalarını güçlendirmesi için teşvik ediyorlar;
4. Polis ve gümrük alanlarının gelişmesi gibi birkaç alanda hukuk üstünlüğünde elde edilen başarıları 

önemli buluyorlar; savcıların ve hakimlerin büyük önem taşıyan çalışmalarına dikkat çekiyor ve AB üye ülkelere 

EULEX hakim personelinin yeterli sayıda çalışanlarının temine dilmesi çağrısında bulunuyor; Kosova hükümetine 

“Tanıkları Koruma” Yasasını acilen uygulamaya başlaması için çağrıda bulunuyor ve Avrupa Dış Eylem Hizmetini 

(EEAS) ve üye ülkelerini, tanıkların yer değiştirmesi dahil olmak üzere tanıklar ve mağdurların korunmasına yönelik 

mekanizmayı oluşturmaları konusunda EULEX'i desteklemeleri konusunda teşvik etmeleri çağrısında bulunuyor; 

böyle bir mekanizmanın olmayışının, organ ticareti konusunda Avrupa Konseyi Parlamenterler Meclisi'nin iddiaları 

üzere soruşturmaların yürütülmesiyle genel ve daha özel kovuşturmaların devam etmesi konusunda EULEX'in 

olanaklarını kısıtladığını vurguluyorlar; 
5. Geniş çapta ve sistematik rüşvet ve yüksek oranda rüşvetin ülkede ve Batı Balkanların diğer bölgesinde 

önemli bir sorun oluşturduğunu ve böylece vatandaşların hukuk üstünlüğüne güvenini zedelediğini ve onların kamu 

hizmetlerine erişimini etkilediğini vurguluyorlar; cezasızlığın getirdiği mevcut durum ve rüşvetçiliğe karşı 

savaşımda uygun cezaların verilmemesinin, Kosova'da en büyük sorunlardan birini oluşturduğunun altını çiziyorlar;
6. Kosova'da yolsuzlukların ve örgütlü suçların yüksek düzeyde olarak rol oynamasından ciddi bir şekilde 

endişe duymaktadırlar; örgütlü suçlara karşı savaşımın verilmesi için polis ve yargı kapasitesinin erken gelişme 

safhasında kaldığını ve Kosova yetkililerine, bunun iyileştirilmesi için radikal adımlar atmaları çağrısında 

bulunuyorlar;
7.  Son parlamento seçimleri süresinde seçimleri ihlal edenlerin yavaş takip edildiklerinden dolayı ve seçim 

hilelerine karşı kararlı bir şekilde eylemde bulunma iradesinin olmayışından memnuniyetsizlik duymaktadırlar; söz 

konusu ihlalleri gerçekleştirenlere karşı mahkemeler tarafından ilk adımları olumlu karşılamakta ve seçimlerin, bu 

alanda uluslararası standartların uygulanması için ciddi sorunları oluşturduğunu vurguluyorlar. 
8. Kosova Meclisi'ne, anayasa ve seçim reform sürecinin yerine getirilmesi çağrısında bulunuyor ve koşullar 

ile uyumlu olarak yeni genel seçimleri düzenlemesi çağrısında bulunuyorlar. 
9.  Kosova hükümetinin, bu yılın sonuna kadar Uluslararası Sivil Dairesinin uzaklaşmasıyla birlikte 

denetimli bağımsızlık sürecinin kapatılması gerektiğini hatırlatarak, Kosova Meclisi'ne, yeni Anayasada Kosova 

bağımsızlığının temellerini oluşturan Ahtisari Planının ilkelerinin korunması ve muhafaza edilmesi çağrısında 

bulunuyorlar. 
10. Yargı reformlarındaki ilerlemeleri memnuniyetle karşılıyor, ancak kapasitelerin terfi edilmesi ve hakim 

ve savcıların profesyonelliğinin sağlanması ve her çeşit politik müdahaleden onların bağımsız kalmaları ve onların 

saflarındaki rüşveti belirlemek konusunda daha yoğun çabanın sunulması çağrısında bulunuyorlar;
11. Vize ile ilgili diyalogun olası başlaması gerçeğini memnuniyet duymakta ve vize kolaylığının kilit 

alanlarda önemli reformların uygulanması için Kosova hükümetinin kapasitesine bağlı olduğunu bir daha 

tekrarlıyorlar; Vize Kolaylıkları Komisyonu'nun yol haritasının 2012 ilkbaharında takdim edilmesini 

beklemektedirler.

Strazburg 14–15 Mart 2012

ORTAK DEKLARASYON

heyet başkanları tarafından kabul edilen

AP ve Kosova Meclisi Parlamenter Heyeti, görüşme sırasında sentezi 
yapılan tartışmaların dâhil edildiği ortak bir bildirge yayınladılar
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11. Vize ile ilgili diyalogun olası başlaması gerçeğini memnuniyet duymakta ve vize kolaylığının kilit 

alanlarda önemli reformların uygulanması için Kosova hükümetinin kapasitesine bağlı olduğunu bir daha 

tekrarlıyorlar; Vize Kolaylıkları Komisyonu'nun yol haritasının 2012 ilkbaharında takdim edilmesini 

beklemektedirler.

Strazburg 14–15 Mart 2012

ORTAK DEKLARASYON

heyet başkanları tarafından kabul edilen

AP ve Kosova Meclisi Parlamenter Heyeti, görüşme sırasında sentezi 
yapılan tartışmaların dâhil edildiği ortak bir bildirge yayınladılar

Avrupa Parlamentosundaki çalışmalardan bir görüntü
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Tiran; -  İstikrar ve Ortaklık Süreci'nde (COSAP) katılımcı Devletlerin 

Entegrasyon Parlamento Komisyonlarının Konferansı 

09.03. 2012 tarihinde Tiran'da İstikrar ve Kosova'nın sadece Avrupa entegrasyonları 

Ortaklık Sürecine (COSAP) Katılımcı sürecinde eşit olarak temsil edileceğini 

Devletlerin Entegrasyon Parlamento vurguladı. 

Komisyonları'nın Altıncı Konferansı'nın 
   Avrupa Entegrasyon Sürecinin güncel çalışmaları yapıldı. 
durumunda Avrupa konusunda Konferans çalışmalarını Arnavutluk 
Komisyonların rolü ve sorumlulukları,Cumhuriyeti meclis Başkanı Sn. Jozefina 
- MSA'nın güncel sorunları/ Müzakere süreci Topalli açtı.
ve Avrupa entegrasyon komisyonları için Bu konferansta Kosova Cumhuriyeti Meclisi 
belirlenen görevler,Avrupa Entegrasyon Komisyonu Başkanı Sn. 
   İstikrar ve Ortaklık Sürecinin (COSAP'ın) Lutfi Haziri, Kosova Meclissi Asbaşkanı ve 
gelecekteki sorunlar ve çalışma yöntemleri Avrupa Entegrasyon Komisyonu Asbaşkanı 
hakkında tartışmalar.olan Sn. Xhavit Haliti tarafından temsil 

edilmektedir. 
Tüm ülkeler aşağıda belirtilen konularda 

faaliyet göstermeyi kararlaştırdılar:Kosova Meclis heyeti bu konferansa 
- Avrupa entegrasyonlarına ait ilgili ilk olarak katıldı ve Arnavutluk, Bosna 
parlamento komisyonları arasında işbirliği;Hersek, Makedonya, Karadağ, Sırbistan ve 
- Bölünmelerden kaçınarak bölgede diyalogun 

Türkiye gibi farklı devletlerin ilgili 
ve işbirliğin güçlendirilmesi,

komisyonlarının temsilcileri ile eşit olarak 
-  Bu süreç adına iç politik uzlaşma v.s.

tartışmalara katıldı.
Sonunda Konferans ortak bir Deklarasyonu 

kabul etti.
Tartışmalara katılırken Kosova Meclis heyeti, 

Kosova, 

AGİT Parlamento Meclisi'nin bir parçası olmalı.

Kosova'nın AGİT Parlamento Meclisi'nin bir parçası olması için usuller görüşülüyor
Kosova devamlı olarak taviz vermiştir, oysa Sırbistan varılan anlaşmaların uygulanması için istekli 
davranmamıştır.

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. Jakup AGİT ile Kosova Meclisi arasında ilişkilerin 

Krasniqi, AGİT Parlamento Meclisi'nde İtalya yoğunlaştırılması amacıyla AGİT ile daimi 

Heyet Başkanı ve AGİT Parlamento Meclisi ilişkilerin oluşmasına yönelik bir çalışma 

Asbaşkanı Riccardo Migliori başkanlığında olan grubunun kurulmasına dair ihtiyacı ortaya 

AGİT Parlamento Meclisi2nin İtalya Parlamento atıldı. 
Devamında İtalya heyeti, Sırbistan parlamento heyetini kabul etti. Heyette AGİT Parlamento 
s e ç i m l e r i n i n ,  A G İ T  d e n e t i m i  a l t ı n d a  Meclisi2nde Üçüncü Komisyonu (İnsan Hakları 
düzenlenmesiyle Kosova'da da düzenlenmesi ile Komisyonu) Başkanı sen. Mauro Del Vecchio ( 
ilgili konuda da tartıştı.Demokratik Partisi), sen. Giuseppe Caforio 
Meclis Başkanı Krasniqi, Kosova'ya yaptığı bu (Merkez Sol Partisi) ve AGİT Parlamento 
ziyaretten dolayı ve İtalya Parlamentosu ve Meclisi'nde parlamento danışmanı ve İtalya 
Kosova Meclisi, dolayısıyla her iki ülkenin diğer heyet sekreteri Sn. Giuseppe Maggio yer aldı.
kurumları arasındaki işbirliğinden dolayı heyete Heyet Sn. Krasniqi'ye sıcak karşılamadan dolayı 
teşekkürlerini iletti. Konuşması süresinde Meclis teşekkürlerini belirtti ve Meclis başkanına, İtalya 
Başkanı Krasniqi, Kosova'nın Rambuye'den meslektaşı Gianfranko Fini'nin selamlarını da 
Brüksel müzakerelerine kadar devamlı olarak iletti. 

Heyet üyeleri, İtalya Parlamentosu ve Kosova taviz verdiğini, oysa Sırbistan'ın varılan 

Meclisi arasındaki ilişkilerin yoğunlaşması için anlaşmaların uygulanması için hazır olmadığını 

ilgi göstererek, iki parlamento arasında dost vurguladı. 
M e c l i s  B a ş k a n ı  K r a s n i q i  İ t a l y a  g r u b u n u n  o l u ş m a s ı  i ç i n  ç a l ı ş m a l a r ı n  
Parlamentosunun, AGİT Parlamento Meclisi yürütülmesini istedi. İtalya heyeti, Kosova'nın, 
üyesi olması için etki etmesini istedi. Aynıca Sn. AGİT Parlamento Meclisi'nin bir parçası olması 
Krasniqi, en kısa zamanda Kosova- İtalya Dost için yöntemleri görüştüklerini vurguladı. Bu 
Grubunun oluşacağını ileri sürdü. açıdan Kosova Meclisi Dışişleri Komisyonu'nun, 

Konferans toplantısından bir görüntü (COSAP)  Kraniqi – AGİT Parlamentosu Meclisi'nin İtalya parlamenterlerinden oluşan heyet,

Kosova, 

Avrupa entegrasyon sürecinde eşit
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Dışişleri Komisyonunun, 

AGİT'in İtalya Parlamenterler heyeti ile görüşmesi 

İki ülke parlamentoları arasında işbirliğin yoğunlaştırılması için karşılıklı çıkar.
AGİT Parlamento Meclisi'nde Kosova'nın sesinin duyulması için olanakların 
bulunması.
Kurti ve Dışişleri Komisyonu Roma resmi ziyaretine davet edildi

Kosova Cumhuriyeti Meclisi Dışişleri Komisyonu AGİT Parlamento Meclisi'nde İtalya Heyet 

üyeleri, Heyet Başkanı ve bu meclisin başkan Başkanı ve bu meclisin asbaşkanı Riccardo 

yardımcısı Riccardo Migliori başkanlığında AGİT Migliori, İtalya Parlamentosunun Kosova Meclisi 

Parlamento Meclisi'nde İtalya heyeti ile bir ile işbirliğin yoğunlaştırılması ve özellikle AGİT 

toplantı düzenledi. Parlamento Meclisi'nin, ülkemizi ilgilendiren 
Toplantıyı yöneten Komisyon Başkanı Albin konularda ve aynı zamanda bölgeyi ilgilendiren 
Kurti Kosova'ya devamlı olarak sundukları konularda Kosova'nın esinin duyulması için ilgi 
destek ve ülkemizin bağımsızlığını tanıdıkları duyduğunu söyledi. Devamında ülkesinin, 
için İtalya halkına ve devletine teşekkür etti. NATO üyesi olmanın, AB üyesi olmanın ve 
Kurti yeni Kosova devletinin karşılaştığı Akdinizde etmen olmanın öncüllüğüne dayanan 
sorunlara değinerek ülkenin ekonomik ortak dışişleri politikasına sahip olduğunu ileri 
kalkınması için acil ihtiyacın olduğunu, daha çok sürdü. 
ülke tarafından tanınması ve egemenlik Belli bir ülkenin uluslararası yakınlaşması için 

konularına değindi. Kurti “ Kosova Meclis p a r l a m e n t o  d i p l o m a s i s i n i n  r o l ü n ü  

milletvekillerini, ülkenin kalkınma politikaları değerlendirirken Migliori, Kosova'nın da sesinin 

konularında farklı sorunlar açısından farklı duyulabilmesi ve uzak olmayan bir gelecekte 

görebiliriz, ancak Avrupa entegrasyonları Kosova'nın da bu meclis üyesi olabilmesi için 

konularında aynı düşüncedeyiz” dedi. Kurti parlamentolar arası işlevsel bir dost grubunun 

Kosova'da savaştan sonra AGİT'in rolünün oluşması ve AGİT Parlamento Meclisi ve üye 

önemli olduğunu söyledi, ancak UNMİK'in III ülkelerin parlamento heyetleri ile iletişimde 

Dayanağı olarak faaliyet gösterdiği zaman bulunacak olan bir ad-hoc komisyonun oluşması 

zorlukların da mevcut olduğunu söyledi. için ihtiyacın olduğunu söyledi. 

Dışişleri Komisyonun, AGİT'in İtalya Parlemento heyeti ile toplantısı 

Kuzey Kosova, Meclisin olağanüstü toplanmasına 

Kosova Cumhuriyeti Meclisi 18.04.2012 tarihinde düzenlenen ve Meclis Başkanı Dr. Jakup 
Krasniqi tarafından yönetilen olağanüstü toplantısında Kosovanın Kuzeyindeki durum 
hakkında tartıştı. Toplantı KDP Parlamento Grubunun 46 milletvekili ve hükümet koalisyon 
sıralarından olan diğer miletvekilleri tarafından imzalanan istem üzere düzenlendi.

İçişleri Bakanı Bajram Rexhepi Kosova'da güvenlik semtteki devriyenin geçici olarak devre dışı bırakılması 
durumunu, politik ve güvenlik planında durumun hakkında bilgi verdi. Rexhepi Polisin, bu eylemi 
gergin olduğu ülkenin kuzeyi dışında sakin olarak işleyenler hakkında yeterli belgeye sahip olduğunu 
değerlendirdi. O Sırp kriminalleri ve paralel vurguladı. 
strüktürlerinin eylemlerine rağmen Kosova güvenlik “Kosova Polisi, kuzeydeki vatandaşların hayatlarını 
güçlerinin (Kosova polisi, EULEX ve KFOR) denetimi güvence altına alabilmek için kapasiteye ve yetkiye 
altında kaldığını söyledi. Kosova kuzeyindeki durumun sahiptir” dedi İçişleri Bakanı Kosova Meclisi 
doğrudan sorumlusu Rexhepi'ye göre seçim sıtmalarına milletvekilleri önünde. Dolayısıyla hükümet ve 
yakalanmış olan Sırbistan devlet kurumlarıdır. yönetmekte olduğu bakanlık, ülkenin kuzey bölümünde 
Konuşmasının devamında Haradinaj ailesine karşı yasa ve düzeni sağlamak için EULEX ve KFOR ile 
işlenmiş olan suçları incelikleriyle açıkladı ve Kosova koordinasyon ilkesini tercih eder, ancak bunun gerekli 
polis uzmanlarının işlenmiş suçlar hakkındaki sonuçları düzeyde olmaması durumunda, diye dikkat çekti o, 
açıkladı: aile reisi 38 yaşındaki Selverin öldürülmesi ve vatandaşların hayatını ve devinim özgürlüğünü 
500 gram patlayıcı madde ile onun çocuklarının sağlamak ve Kosova'da yapılması ısrar edilmesi 
yaralanması. Bundan başka o 200 kadar Sırp gösterici durumunda yerel Sırp seçimlerini engellemek için 
tarafından yıkılmış olan "Tre rrokaqiejt" semtinde gerekli olan legal adımların da atılabileceğini söyledi. 
Kosova Polisi'nin statik noktasının yerleştirilmesi ve bu                           

Olağanüstü Meclis toplantısı için istemi KDP parlamento tartışmalarının da kuzeydeki durumun 

Parlamenter Grup Başkanı Adem Grabovci açıkladı. kontrol altına alınması ve orada yaşamakta olan etnik 

Grabovci Selver Haradinaj'ın ailesine karşı terör kökene bakılmaksızın vatandaşların hayatlarının 

davranışlarla zirveye ulaşan Sırbistan'ın paralel güvence altına alınmasına etki edeceğine inandığını 

strüktürlerinin suç eylemleri sonucu olarak Kosova söyledi.

kuzeyinde kötüleşen durumu vurguladı. O bu 

İçişleri Bakanı Rexhepi'nin konuşması
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AKR Parlamenter Grup Başkanı Myzejene Selmani uluslararası faktörleri çok etkilemediğinden dolayı 

Hükümet, AB, ABD, EULEX ve KFOR'un vatandaşların endişe duyduklarını söyledi. O bu faktörlerin 

güveni ve suç işlerin aydınlatılması ve diğer yasa dışı temsilcilerine Kosova vatandaşlarını sabrının 

eylemlerin gün ışığına çıkartılması için ülke kuzeyinde kışkırtılmaması konusunda ricada bulundu. 
Kosova Hükümeti adına meclis toplantısını Başbakan eylemlerini genişletmek adına ortak eylemde 
yardımcısı Hajredin Kuqi yönetti ve kuzeydeki bulunmasını istedi. Bundan başka o Kosova ile 
durumun istikrara kavuşması, vatandaşların Kosova Sırbistan arasındaki sınırların değişmesi durumunda 
kurumlarına güvenin artırılması, vatandaşların tüm Balkanın pahalı ödeyeceğine dikkat çekti.

SLS Parlamenter Grup adına konuşan Petar Miletiq geleceğinin aydınlığa kavuşması ve Kosova'nın devlet 

kuzey hakkındaki konuşmaların şekli ve onun dediği statüsü konusunda yapmış olduğu ve 
gelecekte yapacağı eylemlere değindi.  “Yapacağımız gibi Kosova'da yaşayan bir millete ait vatandaşların 
legal eylemler, Sırp vatandaşları tarafından kabul edilir aşağılanmasını ve politik ve yurtsever mesajların 
olmalıdır” diye vurguladı Kuqi. Konuşmasının iletilmesini isteyen konuşma yönteminden dolayı 
devamında o EULEX ve KFORU, kuzeyde daha aktif endişe duyduğunu söyledi. 

"Kuzeydeki güvenlik sorunu, orada çözümlenmemiş olmaları çağrısında bulundu. Kuzeyde suç işlerini 

politik durumu yansıtmaktadır” dedi. yapanları göz önünde bulundurarak başbakan 
Albert Kinolli, 6+ Parlamenter Grup Başkanı olarak yardımcısı Kosova milletvekillerini ve vatandaşları 
kuzeydeki durumun kötüleşmesinin, Kosova'daki adalet gecikmiş olabilir ama onun bir gün hareket 
güvenlik konusunda sorumluluk alan ve ülkede nizam geçeceğine dair söz verdi. 
ve intizamın kurulmasından sorumluluk alan 

Olağanüstü Meclis oturumu süresinde salondan bir görüntü

"KDB ülkenin kuzeyindeki gelişmeleri dikkatle ve düşünerek yapıldığını ileri sürerek, Sırbistan ile öyle 

endişeli bir şekilde takip etmektedir” dedi bu denilen müzakerelerin, kuzeydeki Sırpları hatta 

parlamenter grup başkanı İsmet Beqiri. Beqiri cesaretlendirdiğini vurguladı. Dolayısıyla o şunu 

Hükümetin bundan yedi yıl önce söz verdiği şekilde istedi: bu müzakerelerin durdurulması gerekir, bu 

istikrara kavuşmaması yanı sıra o daha da strüktürlerin finans kaynaklarının araştırılması ve 

kötüleşmektedir.  “Hükümet, kendi yükümlülüklerini kesinleşt ir i lmesi  gerekir .  “Barış  Kosova i le  

belirlemiştir, ancak sonuçlar eksik kalıyor ve bunları Arnavutluğun Sırbistan ile karşılıklı eşitliğin oluşması 

yerine getirme isteği eksik kalmıştır” diye vurguladı durumunda sağlanacaktır” dedi Ymeri. 
AAK Parlamenter Grup Başkanı Ardian Gjini, Beqiri. O gelişme yöntemine bakılırsa Sırbistan ile 
sorunların sadece kuzeyde mevcut olmadığını, tüm müzakerelere karşı da olduklarını söyledi. “Kuzeydeki 
Kosova'da var olduğunu söyledi ve bu hükümetin, her yerliler güvenliğe ihtiyaç duymaktadırlar, devletin 
faaliyetinde başarısız olduğunu ileri sürdü. Durumun eline ihtiyaçları vardır” diye konuşmasını tamamladı. 

“İllegal Sırp strüktürleri Arnavutları öldürdükleri ve dört yıl öncesine kıyasen daha da kötü olduğunu, 

mallarından uzaklaştırdıkları sırada Kosova başbakanı, paralel strüktürlerin her zamandan daha da güçlü 

ülkede nelerin olageldiğine önem vermeden olduklarını ve Mitroviça'da öncelere kıyasen daha az 

Amerika'da ders tutmaya devam etmektedir” diye sayıda var olduğunu söylerken, Kosova'nın bağımsızlık 

vurguladı Vetëvendosje Parlamenter Grup Başkanı için yüz yıllık yatırımlarını kaybetme tehlikesinde 

Visar Ymeri. O zamanında başbakan tarafından bulunduğunu ve bundan dolayı hükümetin istifa 

toplanabilen bu toplantının geç yapıldığını söyledi. etmesini istedi. 

Hükümetin adım adım kuzeyden çekilmesini 

Olağanüstü meclis toplantıs süresinde salondan bir görüntü

Meclis toplantısında konuşan tüm parlamento gruplarının çok sayıda milletvekili, ülke kuzeyinde güvenliğin ağır 
durumda olduğu düşüncesinde oydaştı ancak onlar, bu duruma sebep olanlar ve nedenler konusunda 
tutumlarında farklıydı.

Muhalefet milletvekilleri genelde Kosova Hükümetinin, kuzeyde güvenli bir ortamı sağlamakta ve 
oradaki vatandaşlar için kalkınma geleceğini sağlamakta başarısız olmamakla birlikte hükümetin 
bunları yapmak için bilgi, istek ve çaba sunma konusunda yetersiz olduğunu ileri sürdüler. Hükümet 
koalisyon sıralarından olan milletvekilleri, kuzeydeki durumun daha savaş sonrasından beri sürüp 
geldiğini bunun için tüm önceki hükümetlerin, Kosova'nın tüm politik sınıfları ve güvenlik ve düzen ve 
asayişin sağlanmasından sorumluluk alan Kosova'daki uluslararası faktörlerin sorumlu olduklarını 
vurguladılar. 

Tartışmaların sonlarında Kosova Başbakanı Hashim Thaçi söz aldı ve milletvekillerin ve Kosova 

vatandaşlarını, kuzeyde mevcut olan tüm sorunlara rağmen Kosova bağımsızlığı ve egemenliğinin 

garanti altında olduğu konusunda güvence verdi. “Kosova vatandaşları ve tüm Balkan vatandaşları, 

çok büyük şiddet ve travma yaşadı, öyle ki sorumlu liderlerin görevi, bunları yeniden canlandırmak 

değil sonuçlandırmaktır” diye vurguladı. “Kosova kuzeyinde düzenin ve asayişin sağlanması 

onların Arnavutlar tarafından işgali ve asimilasyonu demek değildir, aslında entegrasyonu ve 

vatandaşlar için daha güzel bir hayatın sağlanması demektir” diye vurguladı Başbakan. Kosova'nın 

iki polisinin Kosova topraklarında kaçırılmasını ise Kosova vatandaşları ve dünya kamuoyu 

tarafından cezalandırılan bir eylem olarak değerlendirdi. Kosova'nın bir santimetre karesinin ihlal 

edilmesi Sırp jandarmasına karşı hak edilen yanıtı hak etmiştir, kararlı bir şekilde dedi Thaçi. 

Dolayısıyla o muhalefet sıralarından gelen milletvekillerini, kışkırtıcı ifadelerinden dolayı 

suçlayarak, beş Makedon vatandaşın öldürülmesinden sonra Arnavutlara karşı Makedonya'daki 

girişimlere benzer şekilde bir topluluğu suç işleri için suçladı. Muhalefetin hükümet konusundaki 

eleştirileri ise ancak seçim gürültüsü olarak değerlendirdi. 
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Tiranë

NATO Parlamenter Meclisi'nin
“Akıllı savunma” başlığı altındaki Konferansı

Konferansa Arnavutluk, Avusturya, Bosna Hersek, yardımcısı Dr. Karl Lamers, NATO Parlamenter Meclisi 
Bulgaristan, Yunanistan, Hırvatistan, Macaristan, İtalya, Başkanı David Hobbs, Tiran'da akredite olmuş 
Makedonya, Karadağ, Romanya, Sırbistan, Slovenya, büyükelçiler, Arnavut bakanları ve diğerleri de katıldı. 
Türkiye'nin NATO Parlamenter Meclisi'ndeki heyetleri 
katılmaktadır. Bu Konferansa Xhavit Haliti, Sabri Konferansın düzenlendiği ilk gün selamlama 
Hamiti, Petar Miletiq ve Ahmeti Isufi'den oluşan Kosova konuşmasını Meclis Başkanı Jozefina Topalli sundu, 
Meclisi'nin bir heyeti de katıldı. daha sonra Başbakan Sali Berisha konuştuktan sonra 

NATO Parlamenter Meclisi Genel Sekreteri David 
Bu konferansa katılanlar arasında NATO genel sekreter Hobbs söz aldı.

Tiran, 23 Nisan 2012. Arnavutluk Meclisi'nin himayesi altında, NATO 
Parlamenter Meclisi ile işbirliğinde Tiran'da “Akıllı savunma – Güney Doğu 
Avrupa ülkeleri arasında işbirliği ve koordinasyon ve savunum mal 
mühimmatların dağıtılması” başlığı altında üç günlük konferans çalışmalarına 
başladı.

      NATO Parlamenter Meclisi'nin Konferansı.

Kosova Meclisi heyetinin başında bulunan ve Kosova Cumhuriyeti Meclis Asbaşkanı Sn.  Xhavit Haliti, 
“Akıllı Savunma” konferansında söz aldı.

Kosova, NATO hedeflerini desteklemektedir 
Bu konferansta bulunmaktan ve NATO Parlamenter           İkincisi, NATO güçleri devletin yapılanması ve 

Meclisi'nde Kosova Meclis heyeti temsilcisi olarak size Kosova istikrarlığının güvenliğini desteklemek üzere 

hitap etme olanağını bana verdiğinizden dolayı mevcut olmaya ve aktif olmaya devam etmektedir. 
Burada Şikago Zirvesi'nin ittifak liderleri tarafından 21. kendimi gururlu hissediyorum. Bu sıfatla, doğrusu 
Yüzyılın sorunlarını başarıyla çözmek için NATO'nun sadece Güney Doğu Avrupa ülkeleri arasında değil 
yeni stratejik konsepti görüşü itibariyle bir araya geldik. daha geniş çapta en genç devletin temsilcisi olarak daha 
Bu çerçevede bu konferans, savunum, uzmanlaşma, baştan iki özelliğe değinmek istiyorum:

İlk önce Kosova, NATO'nun doğrudan güçlü bir işbirliği ve yöre düzeyinde koordinasyon mal 

yardımı sayesiyle özgürlüğüne kavuştu. varlıklarının toplanması ve bölüşülmesi sayesiyle sınırlı 

kaynakları aşmayı hedeflemektedir. adına Sırp azınlığı her olası çatışmadan ve Belgrat ile 
            Yöre düzeyinde bu hedefin gerçekleşmesi için her anlaşmazlıktan kaçınmak için bildirimsel 
etkili yolların bulunması ve belirlenmesi, bana göre konusundaki reaksiyonlar çerçevesinde sınırlı 
d e v l e t l e r i n  i k i l i  v e  ç o k  t a r a f l ı  i l i ş k i l e r i n  davranmaktadır. Bu öz kısıtlama huzuru ve sosyal 
normalleştirilmesi ve güvenin sağlanması açısından istikrarlığı korumak için Kosova devlet kurumlarının 
gerekli ve kaçınılmaz bir başlangıç noktasına sahiptir. sorumlu davranışları yanı sıra uluslararası etmenlerin 
Ancak Güney Doğu devletlerin çoğunda kabul edilmiş mevcut olması ve onların rolü ile de sınırlanmaktadır. 
ve uygulanmakta olan bu özellik, Batı Balkan Sırp azınlığı KFOR'un otoritesine saygılı ve ona 
devletlerinde ortaya çıkmamaktadır. dayanmaktadır. Sırp hükümeti Kosova devletinin her 

“Akıll ı  savunmanın çıkarına savunma savunum faktörünü göz ardı ederek sadece KFOR'u 
mühimmatlarının (mal varlıklarının) toplanması ve tanımaktadır. Bu arada bizim devlet yetkililerimiz 
bölüşülmesine katkı sunmak için Kosova'nın gerçek tarafından bildirilmiş ve uluslararası düzeyde 
olanaklarından fazla tarihsel, politik, jeostratejik memnuniyetle kabule dilmiş olarak bu yıl içerisinde 
oldukları bilinen yöre devletleri arasındaki farklar için Kosova Cumhuriyeti'nin denetimli bağımsızlığı da sona 
nedenlerin çok önemli olduğunu düşünmüyorum. Bu erecektir. 
savunumun Güney Doğu devletleri arasında yöresel  Konuşmalarımız anladığınızı umut ediyorum. Kosova 
işbirliği sayesiyle sağlanması ifade edilmekte ve Cumhuriyeti'nin Batı Balkanlardaki statüsünü ve 
istenmektedir. Ancak bu yörede Kosova devletinin dolayısıyla onun yöredeki yerini ve savunma 
tanınmamasını ısrar etmeye devam eden devletler de mühimmatlarının (var varlıklarının) toplanması ve 
yer almaktadır. Bu iyi olmayan durum itibariyle, bu bölüşülmesi, uzmanlaşma, bölge düzeyinde işbirliği ve 
devletler ile coğrafi ve tarih bakımından, yörenin belli koordinasyon sayesiyle sınırlı kaynaklar karşısında real 
sayıdaki diğer devletlerden daha yakınız. olarak verebileceği katkısı açısından açıklamada 
             Yugoslavya'nın dağılmasından sonra oluşan bulunmaya çalıştım. Kosova devletinin savunmasının 
devletlerarasındaki sorunlu ilişkiler bilinmektedir. dıştan ve içten tehdit edildiğini düşünmüş ve 
NATO güçlerinin Kosova ve Bosna Hersek'teki mevcut düşünmeye devam etmekteyim. İkna edici delillerimin 
oluşu ve bu mevcudiyetin nedenleri bilinmektedir. olduğunu itiraf etmek istemiyorum, ancak bu durum 
Kosova ve Sırbistan arasındaki sorunlu durumlardan için hiç kimseyi suçlamak da istemiyorum. Devletin 
kaçınmak, ilişkilerimizin normalleşmesine sebep olması ilgili kurumlarının devlet istikrar ve devletlerarası barış 
ve hizmet etmesini istediğim iki devlet arasında teknik ver anlayışı sürdürmek için ön koşullara, isteğe ve 
sorunların çözüme bağlanması üzere AB'nin denetimi yeteneğe sahip olduklarına inanmaktayım.  
ve arabuluculuğu sayesiyle alınmış olan çabalar ve Konuşmamı tamamlarken şunu da vurgulamak isterim: 
adımlar bilinmektedir. Aynıca bazı Batı Balkan Bugün bu Konferansta Kosova Cumhuriyeti, bu 
devletlerinin ve özellikle Kosova ile Sırbistan arasında konferansın hedeflerinin gerçekleşmesi ve bize sunulan 
devlet ve devletlerarası istikrarlık ve refaha milliyetçi deklarasyon taslağının tüm katılımcılar tarafından 
ve aşır ı  yanlıs ı  mil l iyetçi l iğin demonstrat i f  oybirliği ile kabul edilmesi için Batı Balkanlarda en çok 
gösterilerinin olumsuz etkileri de bilinmektedir. ilgi gösteren bir devlet olarak beyan etme fırsatını 
          Şu anda Kuzey Mitroviça'daki durum tehdit bulmaktadır.
edicidir. KFOR ve EULEX bu durumun kontrol altında 

tutulması için çaba harcamakta ve buna katkı Teşekkür ederim

sunmaktadırlar. Kosova Hükümeti, Brüksel'de Sırbistan 

ile imzalanmış olan anlaşmalara saygı ve uygulamaları 

      NATO Parlamenter Meclisi'nin Konferansı.
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Anayasa değiştirgelerine ait Ad- hoc komisyonu çalışmalarını tamamladı

Ş i m d i k i C u m h u r b a ş k a n ı h a l k  
ta ra fı n d a n s e ç i l e c e k

Kosova Cumhuriyeti Anayasasının Değişmesine ait Komisyon Başkanı Sn. Arsim Bajrami 
ve kendisine eşlik eden Komisyon Asbaşkanı Vjosa Osmani, Kosova Cumhuriyeti Meclis 
Başkanı Dr. Jakup Krasniqije şimdi Cumhurbaşkanının doğrudan doğruya seçilmesine 
olanak sağlayan Ad-hoc Komisyonunun tüm nihai belgelerini törenli bir şekilde teslim 
ettiler. 

Avrupa Entegrasyonuna ait Ulusal Konsey Toplanıyor

Birleşik Avrupa'da yörenin geleceği- huzurlu ve refah içinde bir yaşamın garantisidir

 Avrupa Entegrasyonuna ait Ulusal Konsey

Kosova Cumhuriyeti Meclis 

Başkanı Dr. Jakup Krasniqi, 

Kosova Cumhurbaşkanı Atifete 

Jahjaga başkanlığı altında 

yönetilen Avrupa Entegrasyonuna 

ait Ulusal Konseyin açılış 

toplantısına katıldı. Bu 

münasebetle Meclis Başkanı 

Krasniqi toplantıda hazır 

bulunanlara şunları dedi:”

Avrupa Birliği görüşünün onaylanmasından hazırlıkların başlangıcı, İstikrarlık-Ortaklık süreci çerçevresinde 

başlanarak, şimdi ve 60 yıl önce Avrupa kendisine barış ile sektörlerle ilgili sayısız toplantılar, Sınırlararası İşbirliğine ait 

sürekli güvenliği, istikrarlık, demokratik gelişme ve güçlü Arnavutluk ile Makedonya ile ortak projelerin imzalanması ve 

ekonomi artışı sağlamış oldu. Bu birliğe üye olmayan Avrupa Sınırların Entegre edilmiş Yönetimine ait Sırbistan ile yapılan 

ülkelerinin çoğu, bizim yöremizi de kapsyarak, istikrarlık, sözleşme, Kosovanın özel temsilcisi ve Avrupa Birliği Ofisi şefi 

işbirliği ve ilerleme olanağı olarak onların Avrupa olarak Sayın Zhbogarın atanması, Kosovanın Avrupa 

entegrasyonunu ideale dönüştürdüler. İstikrarlık- Ortaklık perspektivinin aydınlatılmasıyla ilgili vaadler, sözleşme 

süreci yöre ülkelerinde büyük dönüşümler yapmış ve onların ilişkileri vizelerin liberalizmi süreci vb. 

siyasi felsefesini değiştirmiştir, ki bununla Avrupaya daha da  2008 yılının ocak ayında Kosova Meclisinde Avrupa 

yakınlaşıp, kırılgan demokrasiyi düzeltmiştir. Avrupa Birliğinin Entegrasyonuna ait Komisyon kuruldu ve bu komisyon Avrupa 

siyasi felsefesi, bir arada yaşama olmakla birlikte, barışçıl ve Entegrasyonuna ilişkin strateji belgelerini ve onaylanması 

demokrasi yoluyla tüm sorunların çözümlenmesine katkı amacıyla onların etkinlik planlarını hazırlamış. Bağımsızlığın 

sunmuştur. Birleşik Avrupada yöremizin geleceği, sadece ilan edilmesinden önce Avrupa Parlamentosu ile Kosova 

entegre edilmiş ulusun ailesine girmek demek değildir, aynı arasında dört sıralı toplantı ve bağımsızlığın ilan edilmesinden 

zamanda bu huzurlu ve refah içinde bir yaşamın garantisidir. sonra diğer beş toplantı düzenlenmiş. On gün önce Strasburgda 

Kosova Cumhuriyeti tam bir uzlaşmayla Avrupa- düzenlenen son toplantı, Kosova ve onun bağımsızlığıyla ilgili 

Atlantik entegrasyonlarına daimi olarak yönlenmiştir. Avrupa Avrupa Parlamentosunun ilerideki konumunu yeniden 

ve genel olarak Batılı ülkelerle bizi geçmişimiz ile bugünümüz  tasdiklemiş ve bununla birlikte Avrupa Parlamentosu ile 

bağlamakta ve tabi ki en çok geleceğimiz bağlayacaktır. Kosova Meclisi arasındaki oldukça başarılı ilişkileri 

Kosovada Avrupa değerlerinin ömrü daha uzundur, fakat derinleştirmiştir. Ben bir kez daha Avrupa Komisyonu 

Avrupa Birliğine yaklaşması süreci resmi olarak 2002 yılının toplantısına katılan Genişleme ve Komşuluk Siyasetleri 

kasım ayında İstikrarlık-Ortaklık İzleme Mekanizması Temsilcisi Sayın Ştefan Füleye oldukça başarılı sunumu 

aracılığıyla başlamıştır. dolayısıyla teşekkürlerimi sunmak istiyorum. 

O zamandan beri Kosovada ve Kosova için onun Kosova Meclisi aynı zamanda Avrupa standartlarına göre çok 

Avrupaya entegre olması amacıyla önemli olaylar meydana sayıda yasa onaylamış ve bununla Kosovanın Avrupa 

gelmiştir, örneğin Selanik Zirvesi, Kosovaya ait Avrupa entegrasyonuna doğru önemli faktörüne dönüşmüştür.
           Bugün Avrupa entegrasyonuna ait Kosovanın daha bir Ortaklığının başlaması, Kosovada Avrupa Komisyonu 
ulusal mekanizmasının kurulmasının ilan edilmesi, ülkemizin Eşgüdüm Ofisinin açılması, Kosovaya ait Avrupa Komisyonu 
bugünü ve yarını için oldukça önemli olan bu sürece İlerleme Raporlarının hazırlanması ile yayınlanması, Kosovanın 
kurumlarımızın seferberliğinin kanıtıdır. Bizler, Avrupa ekonomi ile politik gelişimine yardım sumak amacıyla Avrupa 
standartları, politik ile ekonomi kriterleri ve aynı zamanda Birliğinin hazırlılığı, Kosovada yasa hükümlülüğü Misyonu  
Kopenhag, Zagreb ve Selanik tarafından belirlenen araçların (EULEX) ve Avrupa Birliği Özel Temsilcisi Ofisi, 2008-2010 
yerine getirilmesi amacıyla yapmamız gereken işlerin yılına ait Avrupa Entegrasyonu Planı,Avrupa Komisyonu 
bilncindeyiz, fakat sürekli ve her yanlı bir örgütlenme ile tarafından  Kosovaya ait Bağışçılar Konferansı, Kosovaya ait 
koordine edilmeyle Kosova ve onun vatandaşlarının Avrupa Vizelerin Liberalizmi Sürecinin başlangıcı, İstikrarlık-Ortaklık 
rüyasını gerçekleşmesini sağlayacaktır. Kosova bunu hak ediyor Süreciyle ilgili Diyalog, Avrupa Entegrasyona ait Strateji 
ve entegre edilmiş Avrupa ailesinin ciddi üyesi olacaktır. O artık Öncülüklerin Hükümet tarafından onaylanması, Avrupa 
hiç kimsenin etkisinde kalmamalıdır. 

Entegrasyonu Bakanlığının kurulması, Avrupa Birliği ile 
Teşekkürler”, dedi Meclis Başkanı Krasniqi. 

Kosova arasında Ticari Sözleşmenin yapılmasıyla ilgili 
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Anayasa değiştirgelerine ait Ad- hoc komisyonu çalışmalarını tamamladı

Ş i m d i k i C u m h u r b a ş k a n ı h a l k  
ta ra fı n d a n s e ç i l e c e k

Kosova Cumhuriyeti Anayasasının Değişmesine ait Komisyon Başkanı Sn. Arsim Bajrami 
ve kendisine eşlik eden Komisyon Asbaşkanı Vjosa Osmani, Kosova Cumhuriyeti Meclis 
Başkanı Dr. Jakup Krasniqije şimdi Cumhurbaşkanının doğrudan doğruya seçilmesine 
olanak sağlayan Ad-hoc Komisyonunun tüm nihai belgelerini törenli bir şekilde teslim 
ettiler. 

Avrupa Entegrasyonuna ait Ulusal Konsey Toplanıyor

Birleşik Avrupa'da yörenin geleceği- huzurlu ve refah içinde bir yaşamın garantisidir

 Avrupa Entegrasyonuna ait Ulusal Konsey

Kosova Cumhuriyeti Meclis 

Başkanı Dr. Jakup Krasniqi, 

Kosova Cumhurbaşkanı Atifete 

Jahjaga başkanlığı altında 

yönetilen Avrupa Entegrasyonuna 

ait Ulusal Konseyin açılış 

toplantısına katıldı. Bu 

münasebetle Meclis Başkanı 

Krasniqi toplantıda hazır 

bulunanlara şunları dedi:”

Avrupa Birliği görüşünün onaylanmasından hazırlıkların başlangıcı, İstikrarlık-Ortaklık süreci çerçevresinde 

başlanarak, şimdi ve 60 yıl önce Avrupa kendisine barış ile sektörlerle ilgili sayısız toplantılar, Sınırlararası İşbirliğine ait 

sürekli güvenliği, istikrarlık, demokratik gelişme ve güçlü Arnavutluk ile Makedonya ile ortak projelerin imzalanması ve 

ekonomi artışı sağlamış oldu. Bu birliğe üye olmayan Avrupa Sınırların Entegre edilmiş Yönetimine ait Sırbistan ile yapılan 

ülkelerinin çoğu, bizim yöremizi de kapsyarak, istikrarlık, sözleşme, Kosovanın özel temsilcisi ve Avrupa Birliği Ofisi şefi 

işbirliği ve ilerleme olanağı olarak onların Avrupa olarak Sayın Zhbogarın atanması, Kosovanın Avrupa 

entegrasyonunu ideale dönüştürdüler. İstikrarlık- Ortaklık perspektivinin aydınlatılmasıyla ilgili vaadler, sözleşme 

süreci yöre ülkelerinde büyük dönüşümler yapmış ve onların ilişkileri vizelerin liberalizmi süreci vb. 

siyasi felsefesini değiştirmiştir, ki bununla Avrupaya daha da  2008 yılının ocak ayında Kosova Meclisinde Avrupa 

yakınlaşıp, kırılgan demokrasiyi düzeltmiştir. Avrupa Birliğinin Entegrasyonuna ait Komisyon kuruldu ve bu komisyon Avrupa 

siyasi felsefesi, bir arada yaşama olmakla birlikte, barışçıl ve Entegrasyonuna ilişkin strateji belgelerini ve onaylanması 

demokrasi yoluyla tüm sorunların çözümlenmesine katkı amacıyla onların etkinlik planlarını hazırlamış. Bağımsızlığın 

sunmuştur. Birleşik Avrupada yöremizin geleceği, sadece ilan edilmesinden önce Avrupa Parlamentosu ile Kosova 

entegre edilmiş ulusun ailesine girmek demek değildir, aynı arasında dört sıralı toplantı ve bağımsızlığın ilan edilmesinden 

zamanda bu huzurlu ve refah içinde bir yaşamın garantisidir. sonra diğer beş toplantı düzenlenmiş. On gün önce Strasburgda 

Kosova Cumhuriyeti tam bir uzlaşmayla Avrupa- düzenlenen son toplantı, Kosova ve onun bağımsızlığıyla ilgili 

Atlantik entegrasyonlarına daimi olarak yönlenmiştir. Avrupa Avrupa Parlamentosunun ilerideki konumunu yeniden 

ve genel olarak Batılı ülkelerle bizi geçmişimiz ile bugünümüz  tasdiklemiş ve bununla birlikte Avrupa Parlamentosu ile 

bağlamakta ve tabi ki en çok geleceğimiz bağlayacaktır. Kosova Meclisi arasındaki oldukça başarılı ilişkileri 

Kosovada Avrupa değerlerinin ömrü daha uzundur, fakat derinleştirmiştir. Ben bir kez daha Avrupa Komisyonu 

Avrupa Birliğine yaklaşması süreci resmi olarak 2002 yılının toplantısına katılan Genişleme ve Komşuluk Siyasetleri 

kasım ayında İstikrarlık-Ortaklık İzleme Mekanizması Temsilcisi Sayın Ştefan Füleye oldukça başarılı sunumu 

aracılığıyla başlamıştır. dolayısıyla teşekkürlerimi sunmak istiyorum. 

O zamandan beri Kosovada ve Kosova için onun Kosova Meclisi aynı zamanda Avrupa standartlarına göre çok 

Avrupaya entegre olması amacıyla önemli olaylar meydana sayıda yasa onaylamış ve bununla Kosovanın Avrupa 

gelmiştir, örneğin Selanik Zirvesi, Kosovaya ait Avrupa entegrasyonuna doğru önemli faktörüne dönüşmüştür.
           Bugün Avrupa entegrasyonuna ait Kosovanın daha bir Ortaklığının başlaması, Kosovada Avrupa Komisyonu 
ulusal mekanizmasının kurulmasının ilan edilmesi, ülkemizin Eşgüdüm Ofisinin açılması, Kosovaya ait Avrupa Komisyonu 
bugünü ve yarını için oldukça önemli olan bu sürece İlerleme Raporlarının hazırlanması ile yayınlanması, Kosovanın 
kurumlarımızın seferberliğinin kanıtıdır. Bizler, Avrupa ekonomi ile politik gelişimine yardım sumak amacıyla Avrupa 
standartları, politik ile ekonomi kriterleri ve aynı zamanda Birliğinin hazırlılığı, Kosovada yasa hükümlülüğü Misyonu  
Kopenhag, Zagreb ve Selanik tarafından belirlenen araçların (EULEX) ve Avrupa Birliği Özel Temsilcisi Ofisi, 2008-2010 
yerine getirilmesi amacıyla yapmamız gereken işlerin yılına ait Avrupa Entegrasyonu Planı,Avrupa Komisyonu 
bilncindeyiz, fakat sürekli ve her yanlı bir örgütlenme ile tarafından  Kosovaya ait Bağışçılar Konferansı, Kosovaya ait 
koordine edilmeyle Kosova ve onun vatandaşlarının Avrupa Vizelerin Liberalizmi Sürecinin başlangıcı, İstikrarlık-Ortaklık 
rüyasını gerçekleşmesini sağlayacaktır. Kosova bunu hak ediyor Süreciyle ilgili Diyalog, Avrupa Entegrasyona ait Strateji 
ve entegre edilmiş Avrupa ailesinin ciddi üyesi olacaktır. O artık Öncülüklerin Hükümet tarafından onaylanması, Avrupa 
hiç kimsenin etkisinde kalmamalıdır. 

Entegrasyonu Bakanlığının kurulması, Avrupa Birliği ile 
Teşekkürler”, dedi Meclis Başkanı Krasniqi. 

Kosova arasında Ticari Sözleşmenin yapılmasıyla ilgili 
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Avrupa Entegrasyonu Komisyonu, elde edilen ilerlemeyle ilgili bakanlıkların etkin bir şekilde 
gözetlenmesini başlattı. Sözkonusu Komisyon, elde edilen ilerlemenin değerlendirmesini 
Avrupa günemine göre yapacaktır. Avrupa Entegrasyonu Komisyonu Başkanının belirttiğine 
göre bu, Kosova Meclisi tarafından bu yıl için ilk raporun hazırlanmasına bağlıdır. 

Avrupa Entegrasyonu Komisyonu: 

Başbakan yardımcısı ve Adalet Bakanı Sayın Hajredin Kuçi, ve tamamlanması, Savcılıkla ilgili Yasanın değişmesi ve 
Avrupa Entegrasyonu Komisyonunda rapor sundu. Bu tamamlanması, Devlet Savcılığına ait Yasanın değişmesi ve 
münasebetle Bakan Kuçi, Özel Odadaki yargıçların yetkileri ile tamamlanması ve Kosova Cumhuriyetinin Özel Savcılık Yasası, 
oluşumu doğrultusunda değişmelerin yapıldığını, EULEX bu yıl içerisinde prosedürden geçmesi öngörülen yasalardır. 
yargıçları sayısının azaldığını ve aynı zamanda yerli yargıçlar Sayın Kuçi, Anayasa Komisyonunda Af Yasasını öngören 
sayısının arttığını belirtti. Konuşmasının devamında Bakan Kuçi, maddenin de ele alınması için Parlamentonun Avrupa 
Adalet Bakanlığının yargıçlara daha iyi koşulların sağlanması Entegrasyonu Komisyonundan destek istedi. 
amacıyla çaba sarfettiğini, oysa kuzeydeki mahkemelerin Konuşmasının devamında Bakan Kuçi, hakim ve savcılar için 
çalışmamasının, insan hakları ile özgürlülüklerinin çiğnenmesine Adalet Bakanlığı tarafından daha iyi koşulların sağlanmaya 
etki ettiğini dile getirdi. başladığını ortaya attı. Islah Hizmeti tamir işleri için fonların 
“2011 yılına ait İlerleme Raporu sözkonusu iken, Adalet sağlanması doğrultusunda güçlüklerle karşılaşmaktadır, fakat 
Bakanlığı olarak, şimdiye kadar gerçekleşen olumlu onun düşüncesine göre ortalama olarak Kosova ıslah 
değişmelerden oldukça menunuz, ama tabi ki diğer amaçlarımız hizmetindeki koşullar, yöre ülkeleriyle benzerdir. 
da var. Adalet Bakanlığı çerçevresinde ve asayiş ile yasa Yeni Ceza Kodu hakkında Konuşan Bakan Kuçi, Adalet 
yükümlülüğüne ait Yönetim Kurulunda üye olduğumuzdan Bakanlığının bir yazı yoluyla Yasama Komisyonundan 
ötürü EULEX ile asayiş ve yasa alanında tam bir koordinasyonun gazetecilerin çalışmalarına ilişkin olan 37. maddenin çekilmesini 
yapılması yönünde bazı eylemlerde bulunduk. Sözkonusu ve 38 maddenin değişmesini istediğini belirtti. 
kurulda, EULEX temsilcileri yanı sıra, Amerika Büyükelçiliği ve Komisyon üyelerinin sorularını yanıtlayan Bakan Kuçi, Adalet 
Avrupa Komisyonu temsilcileri de yer almaktadır. Öyle ki, bu Bakanlığının, adalet sistemi çerçevresinde yasal altyapı için 
kuruldaki özel odak noktayı Avrupa Komisyonunun İlerleme kendilerine düşen görevleri yerine getirmeleri amacıyla adliye ile 
Raporu teşkil etmektedir”, dedi Avrupa Entegrasyonu savcılığın gereken şekilde çalışması doğrultusunda daha iyi 
Komisyonunda raporu sunan Başbakan yardımcısı ve Adalet kuşulların sağlanması için ve bununla birlikte Avrupa 
Bakanı Sayın Hajredin Kuçi. entegrasyonları için istenen standartlarla uyumlu olarak Kosova 
Bakan Kuçinin sözlerine göre, geçen yıl içerisinde Özel Odadaki ve onun vatandaşları için fonksiyonel olan asayiş ile yasanın 
yargıçların yetkileri ile oluşumu doğrultusunda değişmeler düzeltilmesi amacıyla katkıda bulunması için çaba sarfettiğini 
yapılmış, EULEX yargıçlarının sayısı azalmış ve aynı zamanda vurguladı. 
yerli yargıçların sayısı artmıştır. Komisyon üyeleri Lutfi Haziri, Blerim Shala, Vjosa Osmani, 
Yargı entegrasyonu bölümü için özel adımlar atılmış ve bir Albert Kinolli ve Blerta Deliu, Kuzeydeki mahkemelerin 
bütünlük olarak bu bölümün daha verimi olması amacıyla durumu, yargı alanındaki uluslararası  örgütlerin çalışması, 
Kosova Yargı Konseyine aktarılmıştır. koruma altındaki tanıklar, Denetimli Bağımsızlığın sona ermes 
Adalet Akademisine ait Yasa Tasarısı, Devlet Savunuculuğuna süreci ve buna benezer konular hakkında Bakan Kuçiden 
ait Yasa Tasarısı, Yürütme Prosedürüne ait Yasanın değişmesi ile açıklama istediler. 
tamamlanması, Ceza yaptırımlarının icra edilmesine ait Yasa Kosovada bir bütünlük olarak yargının çalışması hakkında 
Tasarısı, işlenen suç sayesinde kazanılan mülke el koymaya ait konuşan Bakan Kuçi, Adalet Bakanlığı tarafından üç koşulun 
Yasa Tasarısı, Ceza Prosedürü Kodunun değişmesi ile ortaya attıldığını belirtti. Örneğin, Kosova Cumhuriyetinin her 
tamamlanması, Noterliğe ait Yasa Tasarısının değişmesi, Suçlarla yanında sistem benzersiz olmalı, 
ilgili Yasa Tasarısı, Mahkemelerle ilgili Yasanın değişmesi ve tüm ülkede yasalar uygulanabilir olmalı ve aynı zamanda 
tamamlanması, Kosova Yargı Konseyine ait Yasanın değişmesi Kosova Yargı Konseyi tarafından hakim ile savcıların atanması 

Adalet Bakanı Kuçi – Avrupa Entegrasyonu Komisyonu

Adalet Bakanı Hajredin Kuçi'yi rapor sunmaya davet ediyor, Meclis, Parlamento Araştırmaları Ofisinin 
kuruluşunu resmileştirdi

Yasama dalına gerçekçi bir gücün sunulması amacıyla bu, parlamento 
demokrasileri için özel bir olanağı teşkil etmektedir, dedi Dean

Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqi ve NDİ Yönetim Kurulu Meclise ellerinde gerekli enformasyonların varolmasını 
üyesi Howard Deanın da hazır bulunduğu parlamento sağlayacaktır, dedi Dean. Konuşmasının devamında Dean, 
komisyon başkanlarının ortak toplantısında, Meclis geçen yılki ziyeretinden Meclisin çalışmasıyla ilgili bir 
Araştırmaları Ofisinin kuruluşu resmilleştirildi. değerlendirme yaptı.”Sizler burada oldukça iyi bir demokrasiyi 
Bu ofisin öneminden konuşan Meclis Başkanı ilk önce, kurmuş bulunmaktasınız ve çalışmalarınızı oldukça iyi 
K o s o v a d a  p a r l a m e n t o  h a y a t ı n ı n  k u r u l m a s ı  i l e  sürdürmektesiniz”, dedi Dean. İdari organın planları hakkında 
demokratikleşmesi sürecinde Kosova Meclisine yardımlarını Meclis Sekreteri İsmet Krasniqi konuştu. Bu münasebetle  
sunan NDİ ile USAİD, Amerika Büyükelçiliği ve diğer Meclis sekreteri, milletvekilleri istemlerinin başarılı bir şekilde 
kurumlara teşekkürlerini sundu. Meclis Başkanının belirttiğine yerine getirilmesi amacıyla, idari organının profesyonel 
göre, Meclis çalışmalarını oldukça geliştirmiş, bu arada, ister kapasitelerinin ilerlemesi yönünde sürekli olarak çaba 
politik, ister de uzmanlık açısından Meclis ile onun sarfedildiğni ortaya attı. 
kapasitelerinin güçlendirilmesi amacıyla sarfedilen çabalar Parlamento Araştırmaları Ofisi sözkonusu olduğunda, Meclis 
doğrultusunda Meclis çalışmalarını üç temel alana sekreteri bu ofisin başlangıçta dört üyeden oluşacağını ve 
yönlendirmiştir: Meclisin politik açısından güçlendirilmesi, onlar ın  1  Ağustos  tar ih inden i t ibaren  ça l ı şmaya 
idari organının profesyonel kapasitelerinin güçlenmesi ve başlayacaklarını ve bu arada eylül ayının ilk haftasından 
şeffaflığın artırılması. Parlamento Araştırmaları Ofisi itibaren milletvekilleri ile Meclisin gereksinmelerine göre 
sözkonusu olduğunda, Meclis Başkanı bu ofisin özel önem araştırılması amacıyla istemleri kabul etmeye hazır olacaklarını 
taşıdığını ve onun ileride daha kaliteli yasaların hazırlanmasına belirtti. Konuşmasının devamında Meclis sekreteri, bu ofise, 
o lumlu e tk ide  bulunacağına  ve  bununla  b i r l ik te  sunulmuş olacak istemlerin başarılı bir şekilde yerine 
milletvekillerinin ligi gösterdikleri konular hakkında daha getirebilmesi amacıyla sürekli olarak işçilerin alınacağını dile 
çabuk ve daha doğru bir şekilde bilgi edineceklerine inandığını getirdi. Yasama Departmanının etkinlikleri hakkında toplantıda 
ortaya attı. “Parlamento Araştırmaları Ofisine yeni işçilerin hazır bulunanlara bu departman müdürü Daut Beqiri bilgi 
alınması beklenilmektedir ve onun resmi görevliler sayısının verdi. Müdür Beqirinin sözlerine göre, bu departman 
sürekli olarak artmasıyla, Meclis ile milletvekillerinin istemleri milletvekilleri ile komisyon üyelerine yasal tavsiyeler ile 
zamanında yerine getirilmiş olacaktır”, dedi Meclis Başkanı enformasyonlar sunmaktadır. Bu güne kadar bu departman 
Krasniqi. Konuşmasının devamında Meclis Başkanı, Meclisin milletvekillerine karşı bütün görevlerini başarılı bir şekilde 
hedefleri ile çalışması hakkında önemli bilgileri dile getirdikten yerine getirmiştir, dedi müdür Beqiri.
sonra, yıl içinde Kosova Meclisinde 100 kadar yasanın Bu Ofisin önemi hakkında, Albin Kurti, Armend Zemaj, Florin 
onaylandığını vurguladı.  Krasniqi ve Ali Sadriu gibi  milletvekilleri , özellikle komisyon 
Bu ofisin önemi hakkında konuşan NDİ temsilcisi Howard başkanları da konuşmada bulundu. Onlar bu ofisin açılışını 
Dean ilk çne sözkonsu ofisin kuruluşunu tebrik etti. “ Yasama tebrik edip, Meclis komisyonlarının ilerideki çalışmalarına 
dalına gerçekçi bir gücün sunulması amacıyla bu, parlamento oldukça olumlu etkide bulunacağına inandıklarını belirttiler. 
demokrasileri için özel bir olanağı teşkile etmektedir”, dedi GAP Kurumu ve Siyaset ile Savunma Merkezi temsilcileri de 
Dean. Parlamento araştırmaları hizmeti, milletvekilleri ile aynı görüşü ortaya attı. 

Toplantının görünümü
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Avrupa Entegrasyonu Komisyonu, elde edilen ilerlemeyle ilgili bakanlıkların etkin bir şekilde 
gözetlenmesini başlattı. Sözkonusu Komisyon, elde edilen ilerlemenin değerlendirmesini 
Avrupa günemine göre yapacaktır. Avrupa Entegrasyonu Komisyonu Başkanının belirttiğine 
göre bu, Kosova Meclisi tarafından bu yıl için ilk raporun hazırlanmasına bağlıdır. 

Avrupa Entegrasyonu Komisyonu: 

Başbakan yardımcısı ve Adalet Bakanı Sayın Hajredin Kuçi, ve tamamlanması, Savcılıkla ilgili Yasanın değişmesi ve 
Avrupa Entegrasyonu Komisyonunda rapor sundu. Bu tamamlanması, Devlet Savcılığına ait Yasanın değişmesi ve 
münasebetle Bakan Kuçi, Özel Odadaki yargıçların yetkileri ile tamamlanması ve Kosova Cumhuriyetinin Özel Savcılık Yasası, 
oluşumu doğrultusunda değişmelerin yapıldığını, EULEX bu yıl içerisinde prosedürden geçmesi öngörülen yasalardır. 
yargıçları sayısının azaldığını ve aynı zamanda yerli yargıçlar Sayın Kuçi, Anayasa Komisyonunda Af Yasasını öngören 
sayısının arttığını belirtti. Konuşmasının devamında Bakan Kuçi, maddenin de ele alınması için Parlamentonun Avrupa 
Adalet Bakanlığının yargıçlara daha iyi koşulların sağlanması Entegrasyonu Komisyonundan destek istedi. 
amacıyla çaba sarfettiğini, oysa kuzeydeki mahkemelerin Konuşmasının devamında Bakan Kuçi, hakim ve savcılar için 
çalışmamasının, insan hakları ile özgürlülüklerinin çiğnenmesine Adalet Bakanlığı tarafından daha iyi koşulların sağlanmaya 
etki ettiğini dile getirdi. başladığını ortaya attı. Islah Hizmeti tamir işleri için fonların 
“2011 yılına ait İlerleme Raporu sözkonusu iken, Adalet sağlanması doğrultusunda güçlüklerle karşılaşmaktadır, fakat 
Bakanlığı olarak, şimdiye kadar gerçekleşen olumlu onun düşüncesine göre ortalama olarak Kosova ıslah 
değişmelerden oldukça menunuz, ama tabi ki diğer amaçlarımız hizmetindeki koşullar, yöre ülkeleriyle benzerdir. 
da var. Adalet Bakanlığı çerçevresinde ve asayiş ile yasa Yeni Ceza Kodu hakkında Konuşan Bakan Kuçi, Adalet 
yükümlülüğüne ait Yönetim Kurulunda üye olduğumuzdan Bakanlığının bir yazı yoluyla Yasama Komisyonundan 
ötürü EULEX ile asayiş ve yasa alanında tam bir koordinasyonun gazetecilerin çalışmalarına ilişkin olan 37. maddenin çekilmesini 
yapılması yönünde bazı eylemlerde bulunduk. Sözkonusu ve 38 maddenin değişmesini istediğini belirtti. 
kurulda, EULEX temsilcileri yanı sıra, Amerika Büyükelçiliği ve Komisyon üyelerinin sorularını yanıtlayan Bakan Kuçi, Adalet 
Avrupa Komisyonu temsilcileri de yer almaktadır. Öyle ki, bu Bakanlığının, adalet sistemi çerçevresinde yasal altyapı için 
kuruldaki özel odak noktayı Avrupa Komisyonunun İlerleme kendilerine düşen görevleri yerine getirmeleri amacıyla adliye ile 
Raporu teşkil etmektedir”, dedi Avrupa Entegrasyonu savcılığın gereken şekilde çalışması doğrultusunda daha iyi 
Komisyonunda raporu sunan Başbakan yardımcısı ve Adalet kuşulların sağlanması için ve bununla birlikte Avrupa 
Bakanı Sayın Hajredin Kuçi. entegrasyonları için istenen standartlarla uyumlu olarak Kosova 
Bakan Kuçinin sözlerine göre, geçen yıl içerisinde Özel Odadaki ve onun vatandaşları için fonksiyonel olan asayiş ile yasanın 
yargıçların yetkileri ile oluşumu doğrultusunda değişmeler düzeltilmesi amacıyla katkıda bulunması için çaba sarfettiğini 
yapılmış, EULEX yargıçlarının sayısı azalmış ve aynı zamanda vurguladı. 
yerli yargıçların sayısı artmıştır. Komisyon üyeleri Lutfi Haziri, Blerim Shala, Vjosa Osmani, 
Yargı entegrasyonu bölümü için özel adımlar atılmış ve bir Albert Kinolli ve Blerta Deliu, Kuzeydeki mahkemelerin 
bütünlük olarak bu bölümün daha verimi olması amacıyla durumu, yargı alanındaki uluslararası  örgütlerin çalışması, 
Kosova Yargı Konseyine aktarılmıştır. koruma altındaki tanıklar, Denetimli Bağımsızlığın sona ermes 
Adalet Akademisine ait Yasa Tasarısı, Devlet Savunuculuğuna süreci ve buna benezer konular hakkında Bakan Kuçiden 
ait Yasa Tasarısı, Yürütme Prosedürüne ait Yasanın değişmesi ile açıklama istediler. 
tamamlanması, Ceza yaptırımlarının icra edilmesine ait Yasa Kosovada bir bütünlük olarak yargının çalışması hakkında 
Tasarısı, işlenen suç sayesinde kazanılan mülke el koymaya ait konuşan Bakan Kuçi, Adalet Bakanlığı tarafından üç koşulun 
Yasa Tasarısı, Ceza Prosedürü Kodunun değişmesi ile ortaya attıldığını belirtti. Örneğin, Kosova Cumhuriyetinin her 
tamamlanması, Noterliğe ait Yasa Tasarısının değişmesi, Suçlarla yanında sistem benzersiz olmalı, 
ilgili Yasa Tasarısı, Mahkemelerle ilgili Yasanın değişmesi ve tüm ülkede yasalar uygulanabilir olmalı ve aynı zamanda 
tamamlanması, Kosova Yargı Konseyine ait Yasanın değişmesi Kosova Yargı Konseyi tarafından hakim ile savcıların atanması 

Adalet Bakanı Kuçi – Avrupa Entegrasyonu Komisyonu

Adalet Bakanı Hajredin Kuçi'yi rapor sunmaya davet ediyor, Meclis, Parlamento Araştırmaları Ofisinin 
kuruluşunu resmileştirdi

Yasama dalına gerçekçi bir gücün sunulması amacıyla bu, parlamento 
demokrasileri için özel bir olanağı teşkil etmektedir, dedi Dean

Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqi ve NDİ Yönetim Kurulu Meclise ellerinde gerekli enformasyonların varolmasını 
üyesi Howard Deanın da hazır bulunduğu parlamento sağlayacaktır, dedi Dean. Konuşmasının devamında Dean, 
komisyon başkanlarının ortak toplantısında, Meclis geçen yılki ziyeretinden Meclisin çalışmasıyla ilgili bir 
Araştırmaları Ofisinin kuruluşu resmilleştirildi. değerlendirme yaptı.”Sizler burada oldukça iyi bir demokrasiyi 
Bu ofisin öneminden konuşan Meclis Başkanı ilk önce, kurmuş bulunmaktasınız ve çalışmalarınızı oldukça iyi 
K o s o v a d a  p a r l a m e n t o  h a y a t ı n ı n  k u r u l m a s ı  i l e  sürdürmektesiniz”, dedi Dean. İdari organın planları hakkında 
demokratikleşmesi sürecinde Kosova Meclisine yardımlarını Meclis Sekreteri İsmet Krasniqi konuştu. Bu münasebetle  
sunan NDİ ile USAİD, Amerika Büyükelçiliği ve diğer Meclis sekreteri, milletvekilleri istemlerinin başarılı bir şekilde 
kurumlara teşekkürlerini sundu. Meclis Başkanının belirttiğine yerine getirilmesi amacıyla, idari organının profesyonel 
göre, Meclis çalışmalarını oldukça geliştirmiş, bu arada, ister kapasitelerinin ilerlemesi yönünde sürekli olarak çaba 
politik, ister de uzmanlık açısından Meclis ile onun sarfedildiğni ortaya attı. 
kapasitelerinin güçlendirilmesi amacıyla sarfedilen çabalar Parlamento Araştırmaları Ofisi sözkonusu olduğunda, Meclis 
doğrultusunda Meclis çalışmalarını üç temel alana sekreteri bu ofisin başlangıçta dört üyeden oluşacağını ve 
yönlendirmiştir: Meclisin politik açısından güçlendirilmesi, onlar ın  1  Ağustos  tar ih inden i t ibaren  ça l ı şmaya 
idari organının profesyonel kapasitelerinin güçlenmesi ve başlayacaklarını ve bu arada eylül ayının ilk haftasından 
şeffaflığın artırılması. Parlamento Araştırmaları Ofisi itibaren milletvekilleri ile Meclisin gereksinmelerine göre 
sözkonusu olduğunda, Meclis Başkanı bu ofisin özel önem araştırılması amacıyla istemleri kabul etmeye hazır olacaklarını 
taşıdığını ve onun ileride daha kaliteli yasaların hazırlanmasına belirtti. Konuşmasının devamında Meclis sekreteri, bu ofise, 
o lumlu e tk ide  bulunacağına  ve  bununla  b i r l ik te  sunulmuş olacak istemlerin başarılı bir şekilde yerine 
milletvekillerinin ligi gösterdikleri konular hakkında daha getirebilmesi amacıyla sürekli olarak işçilerin alınacağını dile 
çabuk ve daha doğru bir şekilde bilgi edineceklerine inandığını getirdi. Yasama Departmanının etkinlikleri hakkında toplantıda 
ortaya attı. “Parlamento Araştırmaları Ofisine yeni işçilerin hazır bulunanlara bu departman müdürü Daut Beqiri bilgi 
alınması beklenilmektedir ve onun resmi görevliler sayısının verdi. Müdür Beqirinin sözlerine göre, bu departman 
sürekli olarak artmasıyla, Meclis ile milletvekillerinin istemleri milletvekilleri ile komisyon üyelerine yasal tavsiyeler ile 
zamanında yerine getirilmiş olacaktır”, dedi Meclis Başkanı enformasyonlar sunmaktadır. Bu güne kadar bu departman 
Krasniqi. Konuşmasının devamında Meclis Başkanı, Meclisin milletvekillerine karşı bütün görevlerini başarılı bir şekilde 
hedefleri ile çalışması hakkında önemli bilgileri dile getirdikten yerine getirmiştir, dedi müdür Beqiri.
sonra, yıl içinde Kosova Meclisinde 100 kadar yasanın Bu Ofisin önemi hakkında, Albin Kurti, Armend Zemaj, Florin 
onaylandığını vurguladı.  Krasniqi ve Ali Sadriu gibi  milletvekilleri , özellikle komisyon 
Bu ofisin önemi hakkında konuşan NDİ temsilcisi Howard başkanları da konuşmada bulundu. Onlar bu ofisin açılışını 
Dean ilk çne sözkonsu ofisin kuruluşunu tebrik etti. “ Yasama tebrik edip, Meclis komisyonlarının ilerideki çalışmalarına 
dalına gerçekçi bir gücün sunulması amacıyla bu, parlamento oldukça olumlu etkide bulunacağına inandıklarını belirttiler. 
demokrasileri için özel bir olanağı teşkile etmektedir”, dedi GAP Kurumu ve Siyaset ile Savunma Merkezi temsilcileri de 
Dean. Parlamento araştırmaları hizmeti, milletvekilleri ile aynı görüşü ortaya attı. 

Toplantının görünümü
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 “UÇK Destanı”

Dukacin 

Prekaz ve Glocan'daki destanlar, nihai ve muzaffer savaşlarına ait onlarca savaşçıyı ilham ve 
seferber etmiştir
Dün savaşta olduğu gibi, bugün barışta da ülkemiz için büyük görevler ortak güçlerle daha iyi 
yerine getirilir, çünkü vatan için ideal tektir

           “ Dukacin'de UÇK Destanı” Gösterisinde Meclis Başkanının konuşması

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqi hak için yapmaya mecbur ettiren canlarını feda edenlerin 

bugün, “ Dukacin'de UÇK Destanı” Gösterisine katıldı. acısını canlı kılacaktır. 
Bu münasebetle Meclis Başkanı Krasniqi katılımcılara Bir yıl sonra, 1999 yılının 24 Mart tarihinde başta ABD 

şöyle bir konuşma yaptı:” olmak üzere NATO güçleri, yüzyıllık istilacımızın 

öldürücü makinesini nihai olarak önlemek ve kovmak 
Sayın şehit aileleri

amacıyla Kosovaya müdahale eder. Dostlarımızın bu 
Sayın Haradinaj ailesi

dayanışma ile insancıl eylemi, Kosovanın bu günkü ve Sayın Rafat Jashari
Sayın UÇK Savaşı savaşçıları ilerideki nesillerin hatıralarında kalacaktır, çünkü bu en 
Sayın katılımcılar yeni tarihimizin zor anlarında samimi dostluk ile ömür 
Bay ve bayanlar

boyu şükran duygularını koruyacaktır. Glocan ile 

Dukacin kahramanlarının cesurluğu Kosova tarihinde Bugün bizleri, Arnavutların eski geleneğinin kahramanlık 
övgülerle dolu sayfaları doldurmuştur. Dukacin sadece yerinde bizleri Dukacindeki UÇK Destanının yıldönümü 
bu alanlar için değil, bütün Kosova ve Arnavutluk için ile özgürlük sunağında hayatını kaybeden şehitlerin 
UÇK askerleri ile komutanlarını kaybetmiştir. Luan ile ömür boyu saygınlığı ve insanlığı tanıyan en büyük 
Shkëlzen gibi, Edmond ile Salih gibi, Bekim ile Bedri gibi, askeri güç birliği NATO ile özgürlük savaşçıları 
Xhemail ile Agim gibi askerler ve bizim için hiçbir zaman silahlarının birleştiği 24 Mart günü bir araya getirmiş 
ölmeyecek şehitler şeref uğruna canlarını feda etmiştir. oldu. 

1998 yılının mart ayı Prekaz ve Glocandaki destanlarıyla, Bir deyim der ki, kahramanlar, sanat eserleri olarak 

özgürlük savaşı için çok sayıda kurban ve göç verdi, zaman uzaklığından daha büyük görünmektedir. Vatan 

bununla birlikte nihai ve muzaffer savaşlarına ait onlarca özgürlüğü için canlarını feda eden şehitlerin adları, 

savaşçıyı ilham ve seferber etti. Bizim tarihi anımızda, Kosovanın kolektif anısı ile kalbinde yontulmuştur, 

1998 yılının 24 Mart tarihi, UÇK Savaşının doruk onların figürleri özgürlük destanında gelecek olan 

olatlarından birini teşkil etmektedir, ki bugün ve her zamanlarda nesiller önünde büyüyecek ve canlanacaktır. 

zaman savaşçıların zaferiyle ilgili yasal gururumuzun Onların yaşam yolu kısa ve zordur, fakat bu anılmak için 

duygusunu  ve aynı zamanda insan ile ulusun doğal bir daimidir. 

hiyerarşisi olmalı. kalacağını dile getirdi. 
Bakan Kuçinin sözlerine göre, kuzaydeki mahkemelerin Avrupa Entegrasyonu Komisyonu Başkanı Lutfi Haziri, bu 

çalışmaması, insanların hak ve özgürlülüklerinin çiğnenmesine Komisyonun, sözkonusu Bakanlığın kaydetmiş olduğu ilerleme 

etki etmektedir. ile hedefleriyle ilgili ilk üç ay içerisinde gerçekleşen Eylem 
Denetimli bağımsızlığın sona ermes süreci sözkonusu iken, Planını Meclis toplantısına sunacağını vurguladı. 
Bakan Kuçi, uluslararası sivil misyonunun varlığının bu yıl 

içerisinde tamamlanacağını ve ileride EULEX varlığının 

Komisyon Başkanı Lutfi Haziri tarafından yönetilen Avrupa konu ülkenin kuzey bölümü söz olduğunda bunun ülkenin 

Entegrasyonu Komisyonu toplantısında, İçişleri Bakanı en önemli konulardan biri olduğunu belirtip, her eylem için 

Bajram Rexhepi rapor sundu. uluslararası faktörle koordinasyonun yapılmasının gerekli 
Bu toplantı süresince İçişleri Bakanından, smzkonsu bakanlık olduğunu vurguladı. Devamında, kuzeydeki MUP-un ilegal 
tarafından şimdiye kadar ende edilen ilerlemeyle ilgili, etkinliğiyle ilgili İçişleri Bakanlığı tarafından alınan eylemler 
özellikle evrakların sağlanması, entegre edilen sınırların hakkında konuştu. 
yönetilmesi ile göç politikaları yönündeki seferberlikler ve Polislerin büyük bir bölümü görevlerini ithafla yapmaktadır, 

aynı zamanda bu bakanlığın yapmış olduğu diğer somut fakat bazıları geçmişe dayanmaktadır. Bu bölümde bir çok 

etkinlikler hakkında bilgi vermesi istendi. eylemde bulunulmuş ve bu tür eylemler ileride de devam 
Konuşması sırasında İçişleri Bakanı Sayın Bajram Rexhepi, edecektir. EULEXile işbirliği yaparak kademeli olarak 
tüm kurumların öncülüklerinin bu yıla ait iyi sonuçların kayıtlar yapılmakta ve komando zincirinin saygılanmasına 
kaydedilmesinin ve bununla birlikte İlerleme Raporunun ait reformlar gelişmektedir. Bu, ülkedeki asayiş ile yasanın 
pozitif olmasının teşkil ettiğini belirtti. Devamında, temsil uygulanması amacıyla, polisin profesyonel bir şekilde 
ettiği  bakanlığın,  Avrupa Komisyonu raporunun görevini yerine getirmesi ve vatandaşların hizmetinde olması 
yayınlanmasından hemen sonra, çok sayıda etkinlikte için önemli süreçlerden biri ve yüksek öncülüğümüzdür. 
bulunduğunu ortaya atıp, Eylem Planı esasına dayanarak İçişleri Bakanlığının amacı, polisi temizlemek ve ülkenin 
ortaya çıkan görevleri hatırlattı. Bu arada bu yıl içeriswinde profesyonel polise sahip olmasıdır. Bu bölümdeki kaçakçılık 
daha iyi bir raporun olacağıyla ilgili iyimserliğini dile getirdi. sözkonusu olduğunda, gümrükçüler ile polisin sürekli 
Komisyon üyeleri, ülkenin Kuzey bölümündeki durum ve denetimleri sayesinde kaçakçılık azalmıştır, bununla birlikte 
aynı zamanda bu bölümdeki kaçakçılık hakkında sözkonusu ileride ekonomi suçlar konusu da minimizo edilecektir, dedi 
bakanlığın ne gibi önlemler aldığıyla ilgili Bakan Rexhepiden konuşmasının devamında Bakan Rexhepi. 
ek açıklama yapmasını istediler. Aynı zamanda geri kabule Bakan Rexhepinin konuşmasından sonra, Meclisin Avrupa 
ait yapılan sözleşmeler ve vatandaşlığa sahip kişilerin Entegrasyonu Komisyon üyeleri, Avrupa Birliğinin 
yeniden entegre edilmesi süreci hakkında da açıklama yasamasıyla uyumlu olması açısından fonksiyonel 
istediler. Toplantının devamında bu komisyon üyeleri komisyonun değiştirgeleriyle birlikte metnin devamında 
Kosova Polisinin operativ eylemiyle ilgili uyarılarını ortaya saymış olacağımız şu yasa tasarılarını görüşüp, desteklediler: 
attılar. Hatta, bu komisyon üyelerinin bazıları Kosova Kosova Cumhuriyetinde Kütüphanlere ait 04/L-97 numaralı 
Polisinin protokolüyle ilgili eleştirilerini de dile getirdiler. Yasa Tasarısı, Enformatik toplumun hizmetlerine ait 04/L-94 
Aynı zamanda Bakan Rexhepiden, İçişleri Bakanlığının, numaralı Yasa Tasarısı, Vergi idaresi ile prosedürlerle ilgili 
ormanların korunumu konusuyla ilgili Tarımcılık 03/L-222 numaralı Yasanın değişmesi ve tamamlanmasına ait 
Bakanlığıyla işbirliği yapması istemini ileri sürdüler. 04/L-102 numaralı Yasa Tasarısı ve Şans oyubnlarına ait 
Komisyon üyelerinin sorularını yanıtlayan Bakan Rexhepi, 04/L-80 numaralı Yasa Tasarısı.

İçişleri Bakanı Sayın Bajram Rexhepi,

İçişleri Bakanı Sayın Bajram Rexhepi – Avrupa Entegrasyonu Komisyonu
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seferber etmiştir
Dün savaşta olduğu gibi, bugün barışta da ülkemiz için büyük görevler ortak güçlerle daha iyi 
yerine getirilir, çünkü vatan için ideal tektir
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Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqi hak için yapmaya mecbur ettiren canlarını feda edenlerin 
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Sayın UÇK Savaşı savaşçıları ilerideki nesillerin hatıralarında kalacaktır, çünkü bu en 
Sayın katılımcılar yeni tarihimizin zor anlarında samimi dostluk ile ömür 
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boyu şükran duygularını koruyacaktır. Glocan ile 

Dukacin kahramanlarının cesurluğu Kosova tarihinde Bugün bizleri, Arnavutların eski geleneğinin kahramanlık 
övgülerle dolu sayfaları doldurmuştur. Dukacin sadece yerinde bizleri Dukacindeki UÇK Destanının yıldönümü 
bu alanlar için değil, bütün Kosova ve Arnavutluk için ile özgürlük sunağında hayatını kaybeden şehitlerin 
UÇK askerleri ile komutanlarını kaybetmiştir. Luan ile ömür boyu saygınlığı ve insanlığı tanıyan en büyük 
Shkëlzen gibi, Edmond ile Salih gibi, Bekim ile Bedri gibi, askeri güç birliği NATO ile özgürlük savaşçıları 
Xhemail ile Agim gibi askerler ve bizim için hiçbir zaman silahlarının birleştiği 24 Mart günü bir araya getirmiş 
ölmeyecek şehitler şeref uğruna canlarını feda etmiştir. oldu. 

1998 yılının mart ayı Prekaz ve Glocandaki destanlarıyla, Bir deyim der ki, kahramanlar, sanat eserleri olarak 

özgürlük savaşı için çok sayıda kurban ve göç verdi, zaman uzaklığından daha büyük görünmektedir. Vatan 

bununla birlikte nihai ve muzaffer savaşlarına ait onlarca özgürlüğü için canlarını feda eden şehitlerin adları, 

savaşçıyı ilham ve seferber etti. Bizim tarihi anımızda, Kosovanın kolektif anısı ile kalbinde yontulmuştur, 

1998 yılının 24 Mart tarihi, UÇK Savaşının doruk onların figürleri özgürlük destanında gelecek olan 

olatlarından birini teşkil etmektedir, ki bugün ve her zamanlarda nesiller önünde büyüyecek ve canlanacaktır. 
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hiyerarşisi olmalı. kalacağını dile getirdi. 
Bakan Kuçinin sözlerine göre, kuzaydeki mahkemelerin Avrupa Entegrasyonu Komisyonu Başkanı Lutfi Haziri, bu 

çalışmaması, insanların hak ve özgürlülüklerinin çiğnenmesine Komisyonun, sözkonusu Bakanlığın kaydetmiş olduğu ilerleme 

etki etmektedir. ile hedefleriyle ilgili ilk üç ay içerisinde gerçekleşen Eylem 
Denetimli bağımsızlığın sona ermes süreci sözkonusu iken, Planını Meclis toplantısına sunacağını vurguladı. 
Bakan Kuçi, uluslararası sivil misyonunun varlığının bu yıl 
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Komisyon Başkanı Lutfi Haziri tarafından yönetilen Avrupa konu ülkenin kuzey bölümü söz olduğunda bunun ülkenin 

Entegrasyonu Komisyonu toplantısında, İçişleri Bakanı en önemli konulardan biri olduğunu belirtip, her eylem için 

Bajram Rexhepi rapor sundu. uluslararası faktörle koordinasyonun yapılmasının gerekli 
Bu toplantı süresince İçişleri Bakanından, smzkonsu bakanlık olduğunu vurguladı. Devamında, kuzeydeki MUP-un ilegal 
tarafından şimdiye kadar ende edilen ilerlemeyle ilgili, etkinliğiyle ilgili İçişleri Bakanlığı tarafından alınan eylemler 
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İçişleri Bakanı Sayın Bajram Rexhepi,

İçişleri Bakanı Sayın Bajram Rexhepi – Avrupa Entegrasyonu Komisyonu
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Yasama Komisyonunun aleni tartışması

Gazetecilere ilişkin olan Kosova Ceza Yasa Tasarısının 37. ve 38. maddesiyle ilgili geniş tartışma

Yasama Komisyonunun aleni tartışması

Yasama Komisyonu Başkanı Arben Gashinin için daha iyi koşulların sağlanmasından yanayız ve 

başkanlığı altında Kosova Cumhuriyeti Ceza Yasa bunun Avrupa standartları esasına göre nasıl 

Tasarısıyla ilgili aleni tartışma düzenlendi. Toplantıya kapsanacağını ya da bu yasa sayesinde nasıl daha iyi 

Başbakan yardımcısı ve Adalet Bakanı Hajredin Kuçi bir şekilde koordine edilebileceğini görmek istiyoruz. 

ve Devlet Savcılığı temsilcileri, Hukuk Fakültesi Amacımız, savcılık, mahkemeler, sivil toplum ve 

temsilcileri ve sivil toplum temsilcileri katıldı. medyalar gibi herkes için daha iyi çalışma 
Bu münasebetle sözkonusu Komisyon Başkanı Arben koşullarının sağlanması olsa gerek”, dedi Gashi. 
Gashi, bu yasa tasarısı hakkında medyalar tarafından Konuşmasının devamında Gashibu aleni tartışmaya 
büyük ilginin gösterildiğini belirtip, gazetecilerin, katılmayan Islah Hizmeti temsilcileri, Kosova 
değişik suç işleriyle kapsandıkları olaylarda medya Denetim Hizmeti temsilcileri, Savcılar Konseyi 
temsilcilerine karşı ceza yaptırımlarını öngören bu temsilcileri ve Kosova Yargı Konseyi temsilcilerini 
yasa tasarısının iki maddesiyle ilgili endişelerini eleştirdi. 
ortaya attıklarını dile getirdi. Konuyla ilgili Adalet Bu aleni tartışma sırasında ortaya atılan tüm uyarılar, 

Bakanının 37. ve 38. maddenin çekilmesiyle ilgili ülkede gereken şekilde onaylanabilecek olan daha iyi 

istemi, Kosova Cumhuriyeti Ceza Yasa Tasarısının bir ürünle karşılaşmamız amacıyla bu komisyon 

görüşülmesi sırasında bu komisyonun çalışma tarafından muamele edilecektir. 

gurubu tarafından görüşülecektir. “Bizler medyalar 

Başbakan yardımcısı ve Adalet Bakanı Hajredin fonksiyonel olmasıdır ve sanırım amacımız bir yere 

Kuçi, genel olarak Kosova Cumhuriyeti Ceza Yasa kadar yerine gelebilmiştir. Son 24 ay, sözkonusu yasa 

Tasarısı hakkında konuşarak özetle şunları dedi: tasarısının hazırlanması için bakanlığa düşen yoğun 

“Parlamentonun Yasama Komisyonu tarafından çalışmaydı, ki bu yasa Adalet Bakanlığı temsilcileri 

yapılan çalışmalar, daha iyi ve uygulanabilecek bir ile devletdışı örgütleri temsilcilerinden, sivil toplum 

yasa tasarısına sahip olabilmemiz amacıyla temsilcilerinden ve EULEX ile ABD-nin hukuk 

çabalarımızın bir parçasını oluşturmaktadır. Adalet uzmanlarından oluşan çalışma grubuyla işbirliği 

Bakanlığının amacı, Ceza Yasasının, uluslararası yaparak hazırlanmıştır.“

standartlara göre ülke için daha modern ve 

Glocan'daki şehitlere saygı duruşu

Ölüm ya da kalım mücadelesinde ve onun cesur Bayan ve baylar
Halkımızın özgürlüğe kavuşması için canlarını feda komutanları sadece bir defa değil, her zaman için bugün 
eden şehitler kanının bir gün aydınlık olmasından daha yaşamış olduğumuz özgürlük ile Bağımsızlığın elmazını 
güzel şey yoktur. Onlar, Kosovayı yıkıntılar altında teşkil etmektedir. Bizler hepimiz özgürlük savaşımızın 
bırakmalarına rağmen, kurtuluş savaşı adaletinin gözyaşı temizliğine inandığımız gibi, uluslararası 
zaferini güven altına alarak şehit oldular. Onlar aynı adalete de inanmaktayız, böylece komutan Ramush 
zamanda savaş arkadaşları ile onlardan sonra gelecek Haradinaj ile savaş arkadaşının bir an önce suçsuz ilan 
olan nesillere büyük bir emanet bırakarak şehit oldular. edilmelerini ve Kosova ile kendi ailelerine dönmelerini 
Şehitlerin bu mesajı ile ideali bugün, üstün çaba ve kanla sabırsızlıkla beklemekteyiz. 

               Laheydeki iki uluslararası adalet ve sonucusu kazanılan zaferleri korumak ve bununla birlikte 

Priştinede olan, UÇK temsilcilerine karşı yapılan vatanımızı güçlendirmek ile ilerletmek amacıyla 

caddılar avcılığının haksız olduğunu ve büyülenmiş ilerideki hayatımızın bir görevidir. Dün savaşta olduğu 

tanıklar tarafından siyasi amaçlı olduğunu kanıtlamıştır. gibi, bugün barışta da, ülkemizle ilgili büyük görevler 

Oysa,  İsviçreden Shemsi  Nuhiunun Belgrad ortak güçlerle daha iyi bir şekilde yerine getirilmektedir, 

kriminellerine iade edilmesi, Sırbistanda Talakunun çünkü vatan için ideal tektir. Ülkemizin özgürlüğünü, 

hapsedilmesi ve Fatmir Limaj ile diğerlerine karşı ilan bağımsızlığını, demokrasisini ve gelişmesini garanti 

edilen tutuklama, Arnavut halkına karşı Belgradın eden halkımız ile onun zenginliğini yönetmek için 

kr imine l  s iyase t in in  devamını  onayladığ ın ı  güvenilir, kararlı ve sorumlu olan kişilerle birleşmemiz 

doğrulamaktadır. Bu ve buna benzen olaylar, bizim gerekir. Şehit nesillerinin kanı yendi ve nesillerin teri, 

siyasetimize Sırp politikacılarıyla ne şekilde özgür bir devlet, yasal ile demokratik bir devlet ve 

konuşmamızın gerekli olduğunu ve aynı zamanda halkımızın Avrupa değerlerinin canlandığı bir devlet 

Belgrad politikacılarının kriminelleriyle sürekli olarak i ç i n  y ü z y ı l l ı k  b e k l e n t i l e r i m i z i  y a ş a m a k l a  

bir araya gelip gelmememizi göstermektedir. Resmi görevlendirmektedir. Bu bizim asla erteleyemediğimiz 

Belgradın bu eylemleri, gereken dersi almamıza görevimizdir.  
Özgürlük için canlarını feda eden şehitlerimizin ruhu yardımcı olabilir, aynı zamanda bu bizim dostlarımız 
şaad olsun!”, dedi “Dukacin'de UÇK Destanı” için de geçerlidir, çünkü bizler acılarla dolu 
Gösterisine katılan Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı dünümüzden herşeyi unutamayız ve Belgradın ülkemiz 
Dr. Jakup Krasniqi.ile halkımıza devamlı olarak suç işlemesine izin 
Meclis Başkanı Sayın Krasniqi, Glocan'daki şehit 

veremeyiz. 
gömütlülüklerinin açılış törenine de katıldı. 
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İnsan Hakları, Cinsiyet Eşitliği... Komisyonunun aleni tartışması

İnsan Hakları, 

Cinsiyet Eşitliği...Komisyonunun aleni tartışması

Bu kurumun bütçe bağımsızlığına Hükümetin müdahale etmesi, Halk Avukatı yardımcılarının 
ödenmemesi ve teknik imkanlarının yetersizliği, Yasanın uygulanmasına olumsuz etki etmektedir, dedi 
Kurteshi

Halk Avukatı Yasasının uygulanmasını çok sayıda güçlükler izlemektedir. Bu irade bugün Kosova Cumhuriyeti Meclsinin 

İnsan Hakları, Cinsiyet Eşitliği, Kayıp Kişiler ve İtiraz ile Dilekçeler Komisyonu tarafından örgütlenen aleni tartışma 

sırasında ortaya atıldı. Bu  aleni tartışma, sözkonusu Komisyonun birinci Asbaşkanı Rita Hajzeraj-Beqa  tarafından 

yürütüldü. Konuşmasının başında milletvekili Hajzeraj toplantıya katılanlara bu tartışmanın amacı hakkında bilgi verdi. 

Konuyla ilgili milletvekili Hajzeraj, kendi çalışmaları çerçevresinde bu komisyonun sözkonusu yasayı gözetlemek 

olduğunu belirtip, yasanın uygulanmasını daha yakından takim etmesi amacıyla çalışma grubunun da kurulduğunu ortaya 

attı. Konuşmasının devamında milletvekili Hajzeraj, bu yasayı gözetlemeye başladıklarını öne sürüp, bu aleni tartışmanın 

yasanın uygulanmasıyla ilgili gerçekçi görüntüye sahip olmayı sağlayacağını vurguladı. Milletvekili Hajzeraj, Halk Avukatı 

İsmail Kurteshinin komisyon üyelerine yasanın uygulanmasına ilişkin olan bu komisyon tarafından hazırlanan anket 

hakkında bilgi vermesini istedi.
Halk Avukatı İsmail Kurteshi, konuşmasının başında komisyon üyelerine bu kurumun karşılaşmış olduğu güçlükleri 

hakkında bilgi verdi. Bu kurumun bütçe bağımsızlığına Hükümetin müdahale etmesi, Halk Avukatı yardımcılarının 

ödenmemesi ve teknik imkanlarının yetersizliği Yasanın uygulanmasına olumsuz etki etmektedir, dedi Kurteshi. 

Konuşmasının devamında Kurteshi, Halk Avukatı ile Halk Avukatı kurumu çalışanlarının çalışmasına doğrudan doğruya 

olumsuz etkide bulunan bu yasanın bazı maddelerine de işaret etti.

Bu münasebetle Kurteshi, Halk Avukatının dokunulmazlığını gerektiği gibi düzenlemeyen yasa hükümünden de bahsetti. 

Yönetmiş olduğu kurumun şimdiye kadar elde ettiklerine değinerek Kurteshi, bu kurumun ülkenin tüm kurumlarıyla iyi 

işbirliğinde bulunduğunu belirtti. Aynı zamanda Kurteshi, komisyon üyelerine, insan haklarının korunması alanında 

başarıyla çalışan ve katkıda bulunan birkaç belediyede kendi ofislerini açtıkları hakkında bilgi verdi. İstatistiklere dayanarak 

Kurteshi, geçen yıla kıyasla, bu yıl içerisinde sözkonusu kurumun, Halk Avukatından yardım isteyen kişilerin lehine 

olayların %60-nda pozitiv sonuçlar kaydettiğini ortaya attı. 
Bu Yasanın uygulanması hakkında Priştine, Gilan ve Liplan Belediye temsilcileri de konuştu. Bu münasebetle onlar, Halk 

Avukatının Merkezi Ofisiyle yapmış oldukları çalışmalar ile etkinliklerin koordine edilmesiyle ilgili açıklama yaptıktan 

sonra, Merkezi Ofisten gönderilen dilekçelerin bazan kendilerine ulaşmadığıyla ilgili uyarıda bulundular. Böylece onların 

düşüncesine göre, yöre ofislerine gönderilen dilekçeler, ilgili belediyeler sayesinde protokol ofislerinde protokol edilmesi 

olanağıyla resmi iletişimden geçmelidir.    
Bu Yasanın uygulanmasının hedefleri hakkında iyi yönetimme ait Başbakanlık Ofisi temsilcisi Sadete Demaj da konuşmada 

bulundu. Bu münasebetle Demaj, bu ofisin başarıyla çalışması için daha iyi koşulların sağlanması gerekliliğine işaret edip, 

şimdiye kadar bu ofis tarafından, yaş, cinsiyet ve ulusal mensubiyet ayrımı yapılmaksızın insan hakalrının korunması ile 

ilerlemesi yönünde çok sayıda belgenin onaylandığını dile getirdi.   
             Yasanın uygulanmasıyla ilgili düzenlenen bu aleni tartışmada, bir Devletdışı Örgütü ağı temsilcisi Vladan Trifiç de 

uyarılarını ortaya attı. Onun değerlendirmesine göre, Halk Avukatı Yasası Sırp diline çok zayıf tercüme edilmiş. Onun 

uyarıları hakkında Kurteshi gerekli açıklamayı yaptı.  

Terör eylemleri, terörizmin finanse edilmesi, Ömür boyu hapis cezasından söz edildiğinde Bakan 

terörizmin desteklenmesi,  ekonomi suçlar,  Kuçi, bunun ülkemiz için yenilik olduğunu ve uzun 

rüşvetçilik ve resmi görevin kötüye kullanılması gibi vadeli hapisliğin ömür boyu hapislik ile değiştiğini 

ceza oranıyla ilgili bu yasa tasarısının yeni belirtti. Bu arada Bakan Kuçi, oylama hakkına karşı 

maddelerinden bahsederken, Bakan Kuçi, 37. yapılan suç işleri ve su, elektrik enerjisi ile diğer 

maddeye ilişkin olan başyazarlar ile editörlerin hizmetlerin ödenmemesi ve çalınması gibi hizmetlere 

sorumluluğuyla i lgi l i  bu yasa tasarıs ının karşı yapılan suç işlerine ilişkin olan özel bölüme 

hazırlanması sırasında meydana gelen tepkilerin de değindi. 
Bakan Kuçinin belirttiğine göre, bu ceza yasasının mevcut olduğunu dile getirdi. Onun sözlerine göre, 
modern ve Kosovanın hukuki esasına uyumlu olması 37. madde Ceza Yasa Tasarısından çekilmeli, ki 
öngörülmektedir, Adalet Bakanlığı ise bu ceza yasa bunun sayesinde gazetecilerin çalışması için daha 
tasarısının son şeklini almasına kadar Parlamento büyük bir olanak sağlanmış olacaktır, çünkü şimdilik 
komisyonununda yer almaya hazırdır. bu  Ceza Yasa Tasarısındaki uyuşmazlık, Tüzel 

kişilerin suç işleri sorumluluğuna ait Yasayla 

düzenlenmektedir. 

Hukuk Fakültesi temsilcileri Rexhep Murati ile Rexhep Gashi, birçok alanda, özellikle ceza sistemi 
alanında ve alternatif cezalar alanında büyük değişmelerin yapıldığını ve aynı zamanda suç işlerine ait 
özel bölümüm mevcut olduğunu dile getirdi. Bunların düşüncesine göre, bu ceza yasasının bazı maddeleri 
yeniden görüşülmeli ve tamamlanmalıdır.  

Devlet Savcılığındaki özel savcı Besim Kelmendi, bu görüşme sırasında, bu yasa tasarısında önerilen 
kefaletle ilgili madde için kefalete ait komisyonun Adalet Bakanlığı tarafından kurulmasının 
öngörüldüğünü belirtti. Oysa onun düşüncesine göre, bu komisyonun Adalet Bakanlığının yetkisinde değil, 
Yüksek Mahkeme ya da Kosova Yargı Konseyinin yetkisinde olmalıdır. 

Kosova Profesyonel Gazeteciler Birliği (KPGB) Yürütme Kurulu Başkanı Arben Ahmeti, özellikle Kosova 
Cumhuriyeti Ceza Yasa Tasarısının 37. ve 38. maddeleriyle ilgili endişesini ortaya attı. Kaynakların 
korunmasından bahsederken Ahmeti, bunun gazeteciler topluluğu için kabul edilmez olduğunu belirtti ve 
kaynakların keşfedilmesinin sadece insan yaşamı için tehlikeli olan durumlarda istenmesinin gerekli 
olduğunu öne sürdü.  

Yasama Komisyonu üyesi Armend Zemaj, bu yasanın modern olduğunu ve en iyi uluslararası standartları ile 
pratiklerine göre hazırlandığını belirterek, tüm vatandaşların çıkarından olan bir yasanın hazırlanmasının 
gerekli olduğunu dile getirdi.  

Milletvekili Ardian Gjini de bu yeni ceza yasa tasarısının iyi olduğunu belirtip, bunun ileride diğer bir yasa 
tasarısının hazırlanmasının gereksiz olduğu gerçeğini garantilediğini vurguladı.

Sözkonusu Komisyon üyesi Albulena Haxhiu, Adalet Bakanından özellikle ömür boyu hapislik cezası, 
oylama hakları ve direniş çağrısı bölümüyle ilgili ek açıklama yapmasını istedi ve bununla birlikte af 
konusunun mutlaka bu yasada yer almasının gerekli olduğunu belirtti. 
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Konferans toplantısından bir görüntü 

Kadın Milletvekilleri Grubu,  USAİD çerçevesinde olan  daha fazla yapılması gerekir,  çünkü  politik partilerde 

DEMİ ( Demokratik ve Etkili Belediyeler İçin Girişim) ile kadınları güçlendirmekle  onlar belediye başkanları, 

işbirliğinde, Gilan'da “Yerel Yönetimde Kadının Rolü” belediye meclisi yöneticileri, yerel yönetim yöneticileri,  

konulu bir panel düzenledi. Panele Gilan, Ştrpce, müdür ve başka seçilebilirler. Milletvekili Flora Borvina 

Ranilug, Graçanica, Parteş, Nobırda ve Klokot  da yerel düzeyde  özellikle  kadının ekonomi açıdan 

belediyelerinden temsilciler katıldı. Toplantıyı açan  güçlendirilmesi için yapılması  gereken büyük işten 

DEMİ Müdürü Glinka Kapitanova,  belediyede çalışma konuştu. Bu yönde Brovina,  kadınların işbaşı etmeleri 

efikasitesinin artması öneminden ve  yerel yönetimde için iyi bir imkanı oluşturan zanatçılık faaliyetinin 

kadının katılımı öneminden konuştu. “Tecrübemden gelişmesi önemini vurguladı.  
Panele  Ranilug belediyesinden katılan Vesna Mikiç,  bunun bir hedef rolü oluşturduğunu ve çok sorumluluk 
Sırp kadınlarının konumundan konuştu ve ilk sırada bu gerektirdiğini biliyorum,  iyi ama  bizim  kadının siyaset, 
kadınlar genelde o kadar gelişmemiş belediyelerde özellikle de karar almada katılımının artması için daha 
yaşadıkları için  konumlarının pek te iyi olmadığını fazla angaje olmamız gerekir”.

Kadın Milletvekilleri Grubu Başkanı Teuta Sahatqija,  söyledi. 
Gilan'dan milletvekili Lirie Kajtazi,  belediyeler Kosova'nın her neresinde olursa olsun  tüm düzeylerde 
meclisleri kadınlarından  belediye politikasında daha kadının güçlendirilmesi için Gilan Belediye Meclisi 
etkin olmalarını isteyerek,  özellikle vatandaş, kadın ve kadınlarıyla  ve genelde Arnavut olmayan  topluluklar 
çocuklara ilişkin konularla ilgilenmeleri gerektiğini tarafından yönetilen  belediyelerle bu panelin 
belirtti. Tartışmalara  belediyelerden üyeler dr katıldı. yapılmasının  iyi olduğunu belirtti. Cinsiyet kotasının 
Tartışma sonunda şu öneriler verildi:uygulanması aracılığıyla  kurumların ilk görev 
Kadın ile ilgili olan konularda yürürlükte olan yasalara 

sürelerinden itibaren  kadınların daha fazla toplumsal 
saygı göstermek; Belediyelerde siyaset yapma sürecinde 

süreçlere dahil olmaları için şartlar yaratılmıştır. Öyleki 
kadınların angajeliğini artırmak;

şimdi  Parlamento, merkezi ve yerel kurumlarda  daha 
Seçimlerde cinsiyet  kotası uygulamasına devam etmek; 

faz la  kadın  vardır ,  fakat   tüm topluluklar   
Kadınların karar almada dahil olma gereği konusunda 

belediyelerinden kadınların  alt şubelerde, şubeler ve 
kadın ve erkeklerde bilinç düzeyini artırmak.        

partilerin merkezi düzeyde kadını güçlendirmek için 

Yerel Yönetimde Kadının Rolü

Cinsiyet kotasının uygulanması aracılığıyla kurumların ilk görev sürelerinden itibaren kadınların daha 
fazla toplumsal süreçlere dahil olmaları için şartlar yaratılmıştır

Sırp belediyelerinde kadınlar ile panel

Diğer parlamentoların muadil komisyonları ile Kastner  ve komisyonun diğer üyeleri tarafından 

işbirliği çerçevesinde, Komisyon Başkanı Ahmet kabul edildi. Bu görüşmede  Kosova'da özellikle de 

İsufi'nin yönetiminde Kosova Cumhuriyeti ülke kuzeyinde durum ve  KFOR bünyesindeki 

M e c l i s i n i n  İ ç  İ ş l e r i ,  G ü v e n l i k  v e  K G G  Alman güçlerinin angajeliği  ile Almanya 

Denetlenmesine ait  Parlamento Komisyonu, devletinin  Kosova'ya sunduğu katkısından söz 

Almanya Federal Cumhuriyetinde  25 ile 31 Mart edildi. Kosova heyeti Bundesver'in ülke dışındaki 

2012 tarihlerinde  bir inceleme ziyaretini  misyonlarına ait Eğitim Merkezini ve  Bundesver 

gerçekleştirmektedir.  Bu ziyaret  Almanya  Genel Kurmayını da ziyaret ederek,  Almanya 

Ekonomi ve Kalkınma İşbirliğine ait Federal ordusunun ülke dışındaki misyonlar için 

Bakanlık tarafından organize edilmiştir  ve komutanlığın işlevliğinden bilgilendirildi. 
Komisyon, Federal Savunma Bakanlığı, Ordu “Güvenlik Sektörünün Demokratik Kontrolü” 
Komiseri,  Ekonomik Kalkınma Bakanı ve Güvenlik projesinin bölümüdür.

Bu günler içerisinde  komisyon  çok sayıda Politikasına ait Federal Akademi ile diğer önemli 

etkinliklerde bulundu, diğerleri arasında Almanya görüşmeleri olacak. 

Meclisi Savunma Komisyonu Başkanı Susanne 

İçişleri Komisyonun Almanya Ziyareti

Bu ziyaret Almanya Ekonomi ve Kalkınma İşbirliğine ait Federal Bakanlık tarafından 
organize edilmiştir ve “Güvenlik Sektörünün Demokratik Kontrolü” projesinin 
bölümüdür

M E C L I SM E C L I S



Konferans toplantısından bir görüntü 

Kadın Milletvekilleri Grubu,  USAİD çerçevesinde olan  daha fazla yapılması gerekir,  çünkü  politik partilerde 

DEMİ ( Demokratik ve Etkili Belediyeler İçin Girişim) ile kadınları güçlendirmekle  onlar belediye başkanları, 

işbirliğinde, Gilan'da “Yerel Yönetimde Kadının Rolü” belediye meclisi yöneticileri, yerel yönetim yöneticileri,  

konulu bir panel düzenledi. Panele Gilan, Ştrpce, müdür ve başka seçilebilirler. Milletvekili Flora Borvina 

Ranilug, Graçanica, Parteş, Nobırda ve Klokot  da yerel düzeyde  özellikle  kadının ekonomi açıdan 

belediyelerinden temsilciler katıldı. Toplantıyı açan  güçlendirilmesi için yapılması  gereken büyük işten 

DEMİ Müdürü Glinka Kapitanova,  belediyede çalışma konuştu. Bu yönde Brovina,  kadınların işbaşı etmeleri 

efikasitesinin artması öneminden ve  yerel yönetimde için iyi bir imkanı oluşturan zanatçılık faaliyetinin 

kadının katılımı öneminden konuştu. “Tecrübemden gelişmesi önemini vurguladı.  
Panele  Ranilug belediyesinden katılan Vesna Mikiç,  bunun bir hedef rolü oluşturduğunu ve çok sorumluluk 
Sırp kadınlarının konumundan konuştu ve ilk sırada bu gerektirdiğini biliyorum,  iyi ama  bizim  kadının siyaset, 
kadınlar genelde o kadar gelişmemiş belediyelerde özellikle de karar almada katılımının artması için daha 
yaşadıkları için  konumlarının pek te iyi olmadığını fazla angaje olmamız gerekir”.

Kadın Milletvekilleri Grubu Başkanı Teuta Sahatqija,  söyledi. 
Gilan'dan milletvekili Lirie Kajtazi,  belediyeler Kosova'nın her neresinde olursa olsun  tüm düzeylerde 
meclisleri kadınlarından  belediye politikasında daha kadının güçlendirilmesi için Gilan Belediye Meclisi 
etkin olmalarını isteyerek,  özellikle vatandaş, kadın ve kadınlarıyla  ve genelde Arnavut olmayan  topluluklar 
çocuklara ilişkin konularla ilgilenmeleri gerektiğini tarafından yönetilen  belediyelerle bu panelin 
belirtti. Tartışmalara  belediyelerden üyeler dr katıldı. yapılmasının  iyi olduğunu belirtti. Cinsiyet kotasının 
Tartışma sonunda şu öneriler verildi:uygulanması aracılığıyla  kurumların ilk görev 
Kadın ile ilgili olan konularda yürürlükte olan yasalara 

sürelerinden itibaren  kadınların daha fazla toplumsal 
saygı göstermek; Belediyelerde siyaset yapma sürecinde 

süreçlere dahil olmaları için şartlar yaratılmıştır. Öyleki 
kadınların angajeliğini artırmak;

şimdi  Parlamento, merkezi ve yerel kurumlarda  daha 
Seçimlerde cinsiyet  kotası uygulamasına devam etmek; 

faz la  kadın  vardır ,  fakat   tüm topluluklar   
Kadınların karar almada dahil olma gereği konusunda 

belediyelerinden kadınların  alt şubelerde, şubeler ve 
kadın ve erkeklerde bilinç düzeyini artırmak.        

partilerin merkezi düzeyde kadını güçlendirmek için 

Yerel Yönetimde Kadının Rolü

Cinsiyet kotasının uygulanması aracılığıyla kurumların ilk görev sürelerinden itibaren kadınların daha 
fazla toplumsal süreçlere dahil olmaları için şartlar yaratılmıştır

Sırp belediyelerinde kadınlar ile panel

Diğer parlamentoların muadil komisyonları ile Kastner  ve komisyonun diğer üyeleri tarafından 

işbirliği çerçevesinde, Komisyon Başkanı Ahmet kabul edildi. Bu görüşmede  Kosova'da özellikle de 

İsufi'nin yönetiminde Kosova Cumhuriyeti ülke kuzeyinde durum ve  KFOR bünyesindeki 

M e c l i s i n i n  İ ç  İ ş l e r i ,  G ü v e n l i k  v e  K G G  Alman güçlerinin angajeliği  ile Almanya 

Denetlenmesine ait  Parlamento Komisyonu, devletinin  Kosova'ya sunduğu katkısından söz 

Almanya Federal Cumhuriyetinde  25 ile 31 Mart edildi. Kosova heyeti Bundesver'in ülke dışındaki 

2012 tarihlerinde  bir inceleme ziyaretini  misyonlarına ait Eğitim Merkezini ve  Bundesver 

gerçekleştirmektedir.  Bu ziyaret  Almanya  Genel Kurmayını da ziyaret ederek,  Almanya 

Ekonomi ve Kalkınma İşbirliğine ait Federal ordusunun ülke dışındaki misyonlar için 

Bakanlık tarafından organize edilmiştir  ve komutanlığın işlevliğinden bilgilendirildi. 
Komisyon, Federal Savunma Bakanlığı, Ordu “Güvenlik Sektörünün Demokratik Kontrolü” 
Komiseri,  Ekonomik Kalkınma Bakanı ve Güvenlik projesinin bölümüdür.

Bu günler içerisinde  komisyon  çok sayıda Politikasına ait Federal Akademi ile diğer önemli 

etkinliklerde bulundu, diğerleri arasında Almanya görüşmeleri olacak. 

Meclisi Savunma Komisyonu Başkanı Susanne 

İçişleri Komisyonun Almanya Ziyareti

Bu ziyaret Almanya Ekonomi ve Kalkınma İşbirliğine ait Federal Bakanlık tarafından 
organize edilmiştir ve “Güvenlik Sektörünün Demokratik Kontrolü” projesinin 
bölümüdür
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Nishani: Arnavutluk Kosova'daki tüm gelişmeleri büyük bir ilgi ile izlemektedir

Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Dr. Jakup Krasniqi 
Arnavutluk İçişleri Bakanı Bujar Nishani'yi kabul etti. 
Görüşmede tüm alanlarda, özellikle güvenlik alanında Kosova 
ve Arnavutluk arasında işbirliği konusu ele alındı.
 Bakan Nishani  Arnavutluk hükümetinin büyük bir 
ilgi ve duyarlılıkla Kosova'daki tüm gelişmeleri takip ettiğini  
belirtti. Nishani bu vesileyle  Kosova ve Arnavutluk arasında 
tüm alanlarda işbirliğin artmasına  sunduğu destek için özel 
olarak Kosova Cumhuriyeti Meclis Başkanı Krasniqi'ye teşekkür 
etti. Arnavutluk Bakanı,  iki ülke arasında sınırın geçilmesinin 
kolaylaştırılması ve Kosova vatandaşları için Arnavutluk'a  kara 
yolu ile sefer yapmadaki engellerin kaldırılmasında alınan bir 
sürü önlemlere işaret etti. Yaz süresince  sadece bir kontrol  
yoluyla sınırın geçilmesi  vatandaşlar için büyük kolaylıklar 
yaratmıştır ve değişik suç işleri için  iki ülke tarafından bir sürü 
arananların  tespit edilmesine imkan sağlamıştır.

Meclis Başkanı, iki ülke parlamentoları arasında 
işbirliğini çok iyi olarak değerlendirerek, bu vesileyle karşılıklı 
ziyaretler, saygın parlamentoların etkinliklerine katılım, tüm 
alanlarda parlamento pratikleri ile tanışma ve diğerleri gibi 
etkinlikleri saydı. 

Başkan Krasniqi,  güvenlik  dahil, iki ülke özel 
sektörleri aracılığıyla  işbirliği ve iletişimin  artmasından 
duyduğu memnuniyeti dile getirerek,  gereksinimlere göre 
bundan sonraki adımlarda ve yasama faaliyetlerinde Meclisin 
tam destek sunacağı garantisini verdi. 

Arifi: Ohri Anlaşması-Makedonya'da istikrarın bir tabanıdır

Makedonya Cumhuriyeti Avrupa konularıyla görevli 
Başbakan Yardımcısı Teuta Arifi, kendisi için düzenlenen kabul 
nedeniyle teşekkür ettikten sonra, Makedonya'nın Avrupa'ya 
katılımı yönündeki çabaları konusunda bir yorum yaptı. Bu 
bağlamada Arifi,  Kosova ve bölgenin diğer ülkeleri ile 
işbirliğinden de konuştu. Ohri Anlaşması, Arifi'ye göre 
Makedonya istikrarlığının temel tabanıdır. Makedonya'da son 
olaylar üzerinde de duran Teuta Arifi, burada hassasiyetin 
gösterildiğini, bu sebepten seçici bir yaklaşım için alan 
bırakmadan,  ciddiyetle muamele gördüğünü belirtti. Başbakan  
Yardımcısı Arifi,  bu konu üzerinde Kosova ve Arnavutluk ilgili 
hükümetlerin değerlendirmelerini de  olumlu değerlendirerek, 
bu değerlendirilerin  yapıcı ve Avroatlantik süreçleri ruhunda 
olduğunu söyledi. 

Meclis Başkanı Jakup Krasniqi de  Avrupa 
entegrasoynları yolunda Makedonya'nın kazanımlarını 
değerlendirdi. Kosova ve Makedonya arasında ilişkilerden 
konuşurken Meclis Başkanı şunları söyledi: “ Her zaman 
güçlenmesi gereken çok daha iyi ilişkilerin, partnerlik ilişkilerinin 
kurulmasına odaklanmalıyız”.

İki ülke temsilcisi, iki ülke kurumlarının tüm alanlarda 
işbirliğini daha da derinleştirmek için,  temaslarını sıklaştırması 
gerektiği konusunda aynı fikri paylaştılar. 

Yanıtlanmayan sorular

Milletvekili Blerta Deliu, PDK

Sağlık Bakanı Ferid Agani için 
Sayın Bakan, hekimler sendikaları Kosova'da kadro krizine uyarı yapmaktadır,  hekimlerin 
ülkeden kaçması eğilimi devam ederse şimdi daha eksiklik hissedilen bazı alanlarda krizin 
olacağı kesindir. Bu olumsuz belirti Kosova sağlığı için  ne kadar tedirgin edicidir?

Milletvekili Albulena Haxhiu, VV

Başbakan Thaçi için 
Tüm açıklamalarınıza rağmen,  neden  yasa dışı yapılanmaların  seçimleri örgütlemelerine izin 
veriyorsunuz ve sadece bu etkinlik değildir, Sırp devleti seçimlerinin örgütlenmesinde 
oylamaya katılımı kolaylaştıracağınızı belirttiğinizde  hangi yasa ve anayasa esasına 
dayandınız?

Milletvekili Alma Lama, VV

Başbakan Thaçi için
Çevre ve Alan Planlama  Bakanlığı tarafından 2009 yılında daha  hazırlanmış olan  ruhsatsız 
inşatların yasallaştırılmasına ait yasa  tasarısını neden hükümet meclise hala getirmedi ?

Milletvekili Lutfi Haziri, LDK

Çevre ve Alan Planlama Bakanı Gashi için
Vitina belediyesinde  ve bu kentte seller,  Morava deresinin  her yıl teknesinden  çıkmakla  
vatandaş ve onun mal varlığına zarar verdiğini kanıtlamaktadır. Bu projeyi ne zaman 
başlamayı planlıyorsunuz ve maliyeti ne kadardır? Özel mal varlığı ve tarım arazilerine 
verilen  zararları telafi edecekmisiniz ?

Milletvekili Donika Kadaj-Bujupi, AAK

1- Endüstri ve Ticari Bakanı Mimoza Kusari – Lila için
Bu Mecliste  fakat aynı zamanda medyada devamlı olarak  Kosova'nın Sırbistan ile 
karşılıklılık önlemlerini uyguladığını ifade ediyorsunuz, oysa gerçek başkadır.  Siz 
karşılıklılığı nasıl anlıyorsunuz ?

2- Başbakan Thaçi için
Priştine Uluslararası havaalanında Kamu-Özel partnerliğe ait anlaşma saygılanıyor mu ve  
sözleşmede imzalanan kriterlere göre  projenin uygulanması denetimi kimin tarafından 
yapılıyor ? 

Milletvekili Agim Kuleta, Birleşme Hareketi

Başbakan Thaçi için
Kosova Hükümeti neden bugüne kadar  bu insanların kendi mal varlıklarına dönmeleri için 
hiçbir somut tedbir almadı  ve bu konunun geleceğiyle ilgili  tutumunuz nedir? Tek sözle  bu 
sorun ile gelecekte ilgilenecekmisiniz  ya da  geriye dönüşü olmayan bir gerçek gibi  bu 
konuyu tamamlanmış olarak mı dikkate alacaksınız ? 
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Nishani: Arnavutluk Kosova'daki tüm gelişmeleri büyük bir ilgi ile izlemektedir
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sektörleri aracılığıyla  işbirliği ve iletişimin  artmasından 
duyduğu memnuniyeti dile getirerek,  gereksinimlere göre 
bundan sonraki adımlarda ve yasama faaliyetlerinde Meclisin 
tam destek sunacağı garantisini verdi. 

Arifi: Ohri Anlaşması-Makedonya'da istikrarın bir tabanıdır

Makedonya Cumhuriyeti Avrupa konularıyla görevli 
Başbakan Yardımcısı Teuta Arifi, kendisi için düzenlenen kabul 
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katılımı yönündeki çabaları konusunda bir yorum yaptı. Bu 
bağlamada Arifi,  Kosova ve bölgenin diğer ülkeleri ile 
işbirliğinden de konuştu. Ohri Anlaşması, Arifi'ye göre 
Makedonya istikrarlığının temel tabanıdır. Makedonya'da son 
olaylar üzerinde de duran Teuta Arifi, burada hassasiyetin 
gösterildiğini, bu sebepten seçici bir yaklaşım için alan 
bırakmadan,  ciddiyetle muamele gördüğünü belirtti. Başbakan  
Yardımcısı Arifi,  bu konu üzerinde Kosova ve Arnavutluk ilgili 
hükümetlerin değerlendirmelerini de  olumlu değerlendirerek, 
bu değerlendirilerin  yapıcı ve Avroatlantik süreçleri ruhunda 
olduğunu söyledi. 

Meclis Başkanı Jakup Krasniqi de  Avrupa 
entegrasoynları yolunda Makedonya'nın kazanımlarını 
değerlendirdi. Kosova ve Makedonya arasında ilişkilerden 
konuşurken Meclis Başkanı şunları söyledi: “ Her zaman 
güçlenmesi gereken çok daha iyi ilişkilerin, partnerlik ilişkilerinin 
kurulmasına odaklanmalıyız”.

İki ülke temsilcisi, iki ülke kurumlarının tüm alanlarda 
işbirliğini daha da derinleştirmek için,  temaslarını sıklaştırması 
gerektiği konusunda aynı fikri paylaştılar. 

Yanıtlanmayan sorular

Milletvekili Blerta Deliu, PDK

Sağlık Bakanı Ferid Agani için 
Sayın Bakan, hekimler sendikaları Kosova'da kadro krizine uyarı yapmaktadır,  hekimlerin 
ülkeden kaçması eğilimi devam ederse şimdi daha eksiklik hissedilen bazı alanlarda krizin 
olacağı kesindir. Bu olumsuz belirti Kosova sağlığı için  ne kadar tedirgin edicidir?

Milletvekili Albulena Haxhiu, VV

Başbakan Thaçi için 
Tüm açıklamalarınıza rağmen,  neden  yasa dışı yapılanmaların  seçimleri örgütlemelerine izin 
veriyorsunuz ve sadece bu etkinlik değildir, Sırp devleti seçimlerinin örgütlenmesinde 
oylamaya katılımı kolaylaştıracağınızı belirttiğinizde  hangi yasa ve anayasa esasına 
dayandınız?

Milletvekili Alma Lama, VV

Başbakan Thaçi için
Çevre ve Alan Planlama  Bakanlığı tarafından 2009 yılında daha  hazırlanmış olan  ruhsatsız 
inşatların yasallaştırılmasına ait yasa  tasarısını neden hükümet meclise hala getirmedi ?

Milletvekili Lutfi Haziri, LDK

Çevre ve Alan Planlama Bakanı Gashi için
Vitina belediyesinde  ve bu kentte seller,  Morava deresinin  her yıl teknesinden  çıkmakla  
vatandaş ve onun mal varlığına zarar verdiğini kanıtlamaktadır. Bu projeyi ne zaman 
başlamayı planlıyorsunuz ve maliyeti ne kadardır? Özel mal varlığı ve tarım arazilerine 
verilen  zararları telafi edecekmisiniz ?

Milletvekili Donika Kadaj-Bujupi, AAK

1- Endüstri ve Ticari Bakanı Mimoza Kusari – Lila için
Bu Mecliste  fakat aynı zamanda medyada devamlı olarak  Kosova'nın Sırbistan ile 
karşılıklılık önlemlerini uyguladığını ifade ediyorsunuz, oysa gerçek başkadır.  Siz 
karşılıklılığı nasıl anlıyorsunuz ?

2- Başbakan Thaçi için
Priştine Uluslararası havaalanında Kamu-Özel partnerliğe ait anlaşma saygılanıyor mu ve  
sözleşmede imzalanan kriterlere göre  projenin uygulanması denetimi kimin tarafından 
yapılıyor ? 

Milletvekili Agim Kuleta, Birleşme Hareketi

Başbakan Thaçi için
Kosova Hükümeti neden bugüne kadar  bu insanların kendi mal varlıklarına dönmeleri için 
hiçbir somut tedbir almadı  ve bu konunun geleceğiyle ilgili  tutumunuz nedir? Tek sözle  bu 
sorun ile gelecekte ilgilenecekmisiniz  ya da  geriye dönüşü olmayan bir gerçek gibi  bu 
konuyu tamamlanmış olarak mı dikkate alacaksınız ? 
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Meclis Başkanı Macaristan Millet Meclisinin bir heyetini kabul etti

Savunma Komisyonu Asbaşkanı Csampa Zsolt 
yönetiminde, Macaristan Millet Meclisinin Savunma ve 
Güvenlik Komisyonları üyelerinden oluşan Macaristan 
Parlamentosundan bir heyeti Kosova Meclis Başkanı Jakup 
Krasniqi kabul etti.  

Meclis Başkanı Krasniqi,  iki ülke, özellikle de iki 
parlamento arasında işbirliği ve iletişimin artmasından 
memnuniyetliğini ifade ederek,  bu işbirliğinin bundan böyle 
daha da derinleştirilmesi için ilgi ve hazırlığını belirtti. İki ülke 
parlamentolarının idari bölümleri arasında işbirliğini de 
değerlendiren Krasniqi, bunu Avrupa Komisyonu tarafından 
finanse edilen ancak Macaristan Millet Meclisi tarafından 
uygulanacak “Kosova Meclisi için destek” kardeşleşme 
projesini örnek gösterdi. 

Macaristan Millet Meclisi Savunma Komisyonu 
Asbaşkanı Csampa Zsolt,  Macaristan Parlamento Başkanının 
selamlarını iletmesi ardından iki ülke parlamentoları, özellikle 
muadil komisyonlar arasında işbirliğini özel önemden 
değerlendirerek, Macaristan parlamento deneyiminin 
sunulması için hazırlığını dile getirdi. 

Anne Meskanen – Kosova, Finlandiya için bölgede önceliği teşkil etmektedir

Ülkede güncel gelişmeler  ve Kosova ile Finlandiya 
özellikle ilgili parlamentolar arasında  ilerde işbirliğinin 
derinleştirilmesi, Kosova Meclis Başkan Jakup Krasniqi  ve 
Finlandiya'nın Priştine Büyükelçiliği  görevlisi Anne Meskanen 
görüşmesinde ana konuyu oluşturdu.

Meskanen'e hoş geldin dileklerinde bulunan  Meclis 
Başkanı Krasniqi, Finlandiya'ya yaptığı ziyaretini  ve bu dost ülke 
kurumlarının yüksek yöneticileriyle gerçekleştirdiği ürün verici 
görüşmelerini çok önemli değerlendirdi. “ Finlandiya  son 
yıllarda Kosova'yı desteklemiş ve desteklemektedir. Burada 
Başkan Ahtisari'nin katkısı ve  Kosova'da KFOR bünyesinde faal 
olan Finlandiya askerlerinin varlığı da unutulmamalıdır”. 

Anne Meskanen, Kosova'nın Finlandiya için bölgede 
önceliği oluşturduğunu belirtti. Konuşmasının devamında 
Meskanen ülke cumhurbaşkanının seçilmesiyle ilgili olan 
Anayasa değişiklikleri süreci,  Kosova Meclisi tarafından Ahtisari 
Paketinden çıkan yasaların onaylanmasına, aynı zamanda  
Kosova bağımsızlığının uluslararası denetiminden kurtulması 
sürecine de ilgi gösterdi. Yetkililer, iki ülke arasında  mevcut çok 
iyi ilişkilerin  daha da güçlendirilmesi gereği konusunda ortak 
sonuca vardılar.  

Bu görüşmede ayrıca  Finlandiya Meclis Başkanının  
Kosova'ya yapması beklenen ziyaretinden de söz edildi.  
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selamlarını iletmesi ardından iki ülke parlamentoları, özellikle 
muadil komisyonlar arasında işbirliğini özel önemden 
değerlendirerek, Macaristan parlamento deneyiminin 
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Finlandiya'nın Priştine Büyükelçiliği  görevlisi Anne Meskanen 
görüşmesinde ana konuyu oluşturdu.

Meskanen'e hoş geldin dileklerinde bulunan  Meclis 
Başkanı Krasniqi, Finlandiya'ya yaptığı ziyaretini  ve bu dost ülke 
kurumlarının yüksek yöneticileriyle gerçekleştirdiği ürün verici 
görüşmelerini çok önemli değerlendirdi. “ Finlandiya  son 
yıllarda Kosova'yı desteklemiş ve desteklemektedir. Burada 
Başkan Ahtisari'nin katkısı ve  Kosova'da KFOR bünyesinde faal 
olan Finlandiya askerlerinin varlığı da unutulmamalıdır”. 

Anne Meskanen, Kosova'nın Finlandiya için bölgede 
önceliği oluşturduğunu belirtti. Konuşmasının devamında 
Meskanen ülke cumhurbaşkanının seçilmesiyle ilgili olan 
Anayasa değişiklikleri süreci,  Kosova Meclisi tarafından Ahtisari 
Paketinden çıkan yasaların onaylanmasına, aynı zamanda  
Kosova bağımsızlığının uluslararası denetiminden kurtulması 
sürecine de ilgi gösterdi. Yetkililer, iki ülke arasında  mevcut çok 
iyi ilişkilerin  daha da güçlendirilmesi gereği konusunda ortak 
sonuca vardılar.  

Bu görüşmede ayrıca  Finlandiya Meclis Başkanının  
Kosova'ya yapması beklenen ziyaretinden de söz edildi.  

34 M E C L I S

Geleneskel kule, İpek

PRIZREN



“Setten Hall University” 20 öğrencisi  eşliğinde, 
Amerika'nın Priştine  Ofisi eski Şefi Büyükelçi Menzies'in  ziyareti 

“TREND”
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